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Makatka Wielkanocna 

Na białym obrusie 
Twoje i moje ręce 
Nareszde dche 
I trochę odświętne 

I baran cukrowy 
Z koralikiem z drogi 
Rozgląda się słodko 
Jakby puszczał 
Perskie oko 
W kosmiczną 
Przestrzeń 

Między nami pisanka 
Z motywem roślinnym 
W modlitwie czeka 
Na nasze zmartwychwstanie 

A.Ziemianin Mal<atlca z płonącego domu 
Kraków1985 
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W samym centrum uzdrowiska od kilku tygodni można zauważyć intensywne prace związane z rozbiórką stojącej od 
ponad 20 lat ruiny, położonej w Parku Zdrojowym. Niedokończona budowa obniektu, który stanął obok przedwojennej 
,,Prezydentówki" straszyła swoim wyglądem i szpeciła cały Deptak, wzbudzając zaintersowanie i niedowierzanie zwie
dzających Krynicę. Na razie widać, że burzenie postępuje bardzo szybko. Prawdopodobnie w tym miejscu będzie rozpo
częta nowa inwestycja. 

8 marca w sali koncertowej Pijalni Głównej odbył się koncert z okazji Międzynarodowego Dnia Kobiet. Wystąpili w nim: 
Jan Jakub Należyty i Dariusz Gnatowski. Organizatorem koncertu było Centrum Kultury w Krynicy Zdroju. Oprawę 
muzyczną wykonał kwartet Orkiestry Zdrojowej: Mieczysław Smyda, Grzegorz Semla, Antoni Gazda i Jerzy Repel. 

,.Zagospodarowanie młaki w Parku Słotwińskim w Krynicy-Zdroju" Szczawy przy ścieżce przyrodniczo-edukacyjnej na „Rakowsku". 

- dzieci prowadzące ten projekt

Rusza kolejna edycja programu dotacyjnego „Funduszu Kropli Beskidu", finnsująca wybrane projekty związane z ochro
ną zasobów wodnych w Beskidzie Sądeckim. Mogą w nim wziąć udział organizacje pozarządowe, szkoły, przedszkola, 
instytucje i grupy nieformalne. W ubiegłorocznej laureatami , z naszej gminy były grupy uczniów ze Szkoły Podstawowej 
Nr 1 w Krynicy-Zdroju, z Samorządowego Centrum Edukacji Szkolnej w Tyliczu oraz klub sportowy „Przełęcz" z Tylicza. 
Więcej na ten temat na str. 10. Szczegółowe informacje i regulamin programu -www.fundusz.epce.org.pl. 
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W KRYNICY-ZDROJU Ili/IV 1006 (16/17) 

,U.IV zwyczajna sesja Rady Miejskiej w Krynicy· Zdroju - 24 lutego 2006 roku 

W sesji uczestniczyło 13 radnych. Rozpatrzono 
dziesięć projektów uchwał. Wszystkie uchwały zostały 
przyjęte przez Radę Miejską. W przypadku uchwały 3, 4 i 
6 jeden radny wstrzymał się od głosu, a pozostałe zostały 
przyjęte jednogłośnie. 

Uchwała nr 1 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Gminy Krynica-Zdrój na 2006 rok, Nr XLII/299/05 z dnia 
30 grudnia 2005 roku. 
Została przedłożona do rozpatrzenia Radzie z powodu 
dostosowania niektórych zapisów uchwały budżetowej do 

lm2 administrowanych przez MOSiR gruntów (takich jak 
korty tenisowe, boisko piłkarskie, tor saneczkowy, plac 
zabaw na Czarnym Potoku, parking) oraz od lm2 po
wierzchni użytkowej administrowanych budynków (hala 
lodowa, maszynownia), od których to MOSiR płaci do 
Urzędu Miejskiego kwoty wynikające z trwałego zarządu. 
Wysokość obydwu stawek jest porównywalna ze staw
kami stosowanymi w innych miastach. Stawki 2,98zł od 
lm2 administrowanych gruntów oraz 50,50 zł od lm2 
powierzchni użytkowej administrowanych budynków 
obowiązują od 24 lutego do 31 grudnia 2006r. Aby stawki 
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Z okazji nadchodzqcych świqt Wielkanocnych, 

Mieszkańcom oraz Gościom Uzdrowiska 

życzymy radosnych, pełnych pokoju 

i nadziei dni oraz wszelkiej pomyślności. 

Burmistrz i Rada Miejska w Krynicy-Zdroju 

oraz pracownicy Urzędu 

aktualnego stanu prawnego, gdyż z dniem 01.01.2006 r. 
,, stara" ustawa o finansach publicznych w całości straci
ła swoją moc. Zmiany dotyczą głównie podstawy prawnej 
oraz upoważnień udzielonych przez Radę Burmistrzowi w 
celu realizacji budżetu. 

Uchwała nr 2 w sprawie ustalenia wysokości stawki do
tacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krynicy-Zdroju. 
Zmiana sposobu naliczania dotacji, jak i jej wysokości, zo
stała spowodowana zmianą ustawy o finansach publicz
nych z dnia 30 czerwca 2005r., która zaczęła obowiązywać 
od 1 stycznia br. Ponieważ zgodnie z art. 24 ust. 2-ustawy 
o finansach publicznych, który pozbawia zakłady budże
towe dochodów z tytułu najmu i dzierżaw należy zrekom
pensować utracone dochody zwiększoną dotacją przed
miotową, na co pozwala art. 24 ust. 7 cytowanej ustawy.
Po zmianach, dotacja będzie wynosić 712.400,- zł, w tym
za okres od 1 stycznia do 23 lutego 2006r. będzie wypłaco
na wg poprzednich zasad.
Nowe stawki zostały określone jako ceny jednostkowe od

mogły obowiązywać cały rok, wprowadza się od 1 stycznia 
2007r. odpowiednio stawkę 3,00zł od administrowanych 
gruntów oraz stawkę 59,00zł od administrowanych po
wierzchni użytkowych budynków. 

Uchwała nr 3 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Woje
wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Krakowie na finansowanie zadania pn. ,,Termo
modernizacja budynku Gimnazjum Publicznego w Kryni
cy-Zdroju" 
W związku z realizacją inwestycji pn. ,,Termomodernizacja 
budynku Gimnazjum Publicznego w Krynicy-Zdroju", któ
rej koszt na podstawie kosztorysu inwestorskiego wynosi 
805.000 tyś. zł. Burmistrz podjął decyzję o wystąpieniu do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospo
darki Wodnej w Krakowie z wnioskiem o dofinansowanie 
częściowo inwestycji w formie pożyczki, aby zabezpieczyć 
w pełni środki finansowe w budżecie na realizację. 
Przedmiotowy wniosek został wstępnie zaakceptowany 
przez Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środo
wiska i Gospodarki Wodnej w Krakowie, który wyraził 
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zgodę na dofinansowanie w/w przedsięwzięcia w kwocie 
168.850 zł w formie pożyczki. 

Uchwała nr 4 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wek
slowego. 
Urząd Miejski w Krynicy Zdroju na potrzeby budowy ko
lektora sanitarnego w Mochnaczce Niżnej zaciągnął po
życzkę w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. Warunki spłaty pożyczki obligowały 
Gminę do regularnych spłat pożyczki, umożliwiając jedno
cześnie jej częściowe umorzenie. Warunkiem umorzenia 
kwoty 123.950,00 zł jest przekazanie jej na cele związane 
z ochroną środowiska na terenie gminy. W związku z po
wyższym umorzoną kwotę gmina przeznaczy na realizacje 
zadania pn.: ,,Termomodernizacja budynku Gimnazjum 
Publicznego w Krynicy-Zdroju". 
Zgodnie z warunkami umowy umorzeniowej, Gmina zo
bowiązana jest do podjęcia stosownej uchwały wekslowej, 
zabezpieczającej zwrot umorzonej kwoty w przypadku nie 
wywiązania się Gminy z realizacji powyższego zadanie. 
Kwota umorzenia w wysokości 123.950,00 zł. stanowi 
15% wartości zadania, pozostałą kwotę, jako udział włas
ny Gminy, zabezpieczy w budżecie. Podjęcie niniejszej 
uchwały umożliwi Burmistrzowi Krynicy-Zdroju podpi
sanie umowy umorzeniowej z Narodowym Funduszem 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Uchwała nr S w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Województwa Małopolskiego. 
Celem opracowania studium wykonalności z elementami 
koncepcji dla zadania inwestycyjnego pn.: ,,Budowa połą
czenia drogowego klasy G pomiędzy Wysową a Krynicą
Zdrój" - zmiana z klasy drogi „G" na „Z" jest ubieganie się 
o środki pomocowe na realizację przedmiotowego zada
nia.
Inwestorem zadania jest Województwo Małopolskie, w
imieniu którego działa Zarząd Dróg Wojewódzkich w Kra
kowie.
Zarząd Dróg Wojewódzkich w Krakowie wystąpił do tut.
Urzędu o przekazanie pomocy finansowej w wysokości
4.880,00 zł (słownie: cztery tysiące osiemset osiemdzie
siąt złotych) na realizację wstępnego studium wykonalno
ści z elementami koncepcji budowy połączenia drogowego
klasy „G" pomiędzy Wysową a Krynicą-Zdrój - zmiana kla
sy drogi z „G" na „Z".
Podjęcie niniejszej uchwały w sprawie udzielenia pomocy
Województwu Małopolskiemu jest niezbędne w celu pod
pisania porozumienia pomiędzy Województwem Mało
polskim, Powiatem Gorlickim, Powiatem Nowosądeckim,
Gminą Uście Gorlickie oraz Gminą Krynica-Zdrój, czyli ze
wszystkimi stronami partycypującymi w równej części w
realizacji niniejszego przedsięwzięcia.

Uchwała nr 6 w sprawie zmian w budżecie gminy oraz 
zmiany uchwały budżetowej na 2006 rok. 
Zmiana wynikła głównie z potrzeby wprowadzenia do bu
dżetu nowego zadania inwestycyjnego tj. ,,Termomoder
nizacji budynku Gimnazjum w Krynicy-Zdroju", o czym 
mowa była we wcześniejszych uchwałach. 
Inne zmiany dotyczyły: 
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- zmiany dotacji dla MOSiR - 248.600 zł.
- zmiany sposobu administrowania zasobem komunal-
nym (obydwie zmiany w wyniku zmiany ustawy o finan
sach publicznych),
- zwiększenie środków na zakupy gruntów - 320.000 zł.
(głównie w celu nabycia przez Gminę od Agencji Mienia
Wojskowego, gruntów znajdujących się na Krzyżówce
- lądowisko dla śmigłowców),
- dostosowanie planowanej dotacji z Narodowego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (otrzyma
nej w ramach umorzenia pożyczki na oczyszczalnię) do
zaistniałej sytuacji,
- rozliczenia środków na „przeciwdziałanie alkoholizmo
wi".

Uchwała nr 7 w sprawie opłaty administracyjnej, obej
muje zmiany związane z dostosowaniem postanowień 
uchwały do aktualnych przepisów prawa, jak również 
wprowadza nowe stawki opłaty administracyjnej za czyn
ności urzędowe na terenie Gminy Krynica-Zdrój tj: 
1) za sporządzenie protokołu przyjęcia oświadczenia woli
testatora poza siedzibą Urzędu Miejskiego w Krynicy
Zdroju:
a) na terenie miasta Krynicy-Zdroju 20.00,- zł. 
b) na obszarze pozostałych miejscowości 30.00,- zł.
2)za przechowanie protokołu przyjęcia oświadczenia woli
testatora w siedzibie Urzędu Miejskiego w Krynicy-Zdro-
ju 25.00,- zł.
3) za wydanie pełnego wypisu o przeznaczeniu terenu w
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego
dla celów prawnych związanych z czynnościami prawnymi
obejmującymi nieruchomości gruntowe:
- od 1 działki 25.00,- zł 
- od 2- 4 działek - 50.00,- zł 
- od 5 i więcej działek - 100.00,- zł
4) za wydanie wyrysu o przeznaczeniu terenu w miejsco
wym planie zagospodarowania przestrzennego dla celów
prawnych związanych z czynnościami prawnymi obejmu
jącymi nieruchomości gruntowe:
- od 1 -.2 działek 20.00,- zł 
- od 3 i więcej działek 40.00,- zł 
5) za wydanie skróconego wypisu o przeznaczeniu terenu
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego
przedstawiającego jedynie ustalenia szczegółowe:
- od 1 działki 20.00,- zł 
- od 2- 4 działek - 30.00,- zł 
- od 5 i więcej działek - 50.00,- zł
6) za wydanie wypisu ze Studium uwarunkowań i kierun
ków zagospodarowania przestrzennego Gminy Krynicy
Zdroju dla celów prawnych związanych z czynnościami
prawnymi obejmującymi nieruchomości gruntowe:
- od 1 działki 20.00,- zł 
- od 2- 4 działek - 30.00,- zł 
- od 5 i więcej działek - 50.00,- zł 
7) za wydanie wyrysu ze Studium uwarunkowań i kierun
ków zagospodarowania przestrzennego Gminy Krynicy
Zdroju dla celów prawnych związanych z czynnościami
prawnymi obejmującymi nieruchomości gruntowe:
- od 1 -2 działek - 20.00,- zł 
- od 3 i więcej działek - 40.00,- zł
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Kwoty opłat administracyjnych, o których mowa wyżej,

łacane są przed wykonaniem czynności urzędowych do 

:y Urzędu Miejskiego w Krynicy-Zdroju lub na rachu

nek bankowy Urzędu Miejskiego.

Uchwała nr 8 w sprawie przeniesienia prawa użytkowa
nia wieczystego na rzecz Gminy Krynica-Zdrój nierucho
mości położonej w Krynicy-Zdroju 
Wyrażono zgodę na przeniesienie prawa użytkowania 
wieczystego na rzecz Gminy Krynica-Zdrój, nieruchomo
ści położonej w Krynicy-Zdroju przy ul. Granicznej sta
nowiącej działkę ewidencyjną nr 2164/2 o pow. 1928 m. 
kw. obj. KW Nr 22309 będącą własnością Skarbu Państwa 
w użytkowaniu wieczystym Polskich Kolei Państwowych
Spółka Akcyjna w Warszawie. 
Przeniesienie użytkowania wieczystego następuje w za-

W sesji uczestniczyło 13 radnych. Rozpatrzo
no cztery projekty uchwał. Wszystkie uchwały zostały
przyjęte jednogłośnie przez Radę Miejską.

Uchwała nr 1 w sprawie ustanowienia tymczasowego
statutu uzdrowiska. 
Tymczasowy statut uzdrowiska składa się z części opi
sowej i graficznej. W części opisowej opisane są strefy
ochronne A B C i ich granice, powierzchnie, szczególne
czynności zabronione w strefach, wskaźniki terenów
zielonych oraz powierzchnie nowo wydzielonych dzia
łek. Ponadto wpisane są kierunki lecznicze prowadzone
w uzdrowisku. Część graficzna to mapa w skali 1:10000
z naniesionymi granicami stref uzdrowiskowych A B i
C, istniejącymi zakładami lecznictwa uzdrowiskowego,
ulicami i granicami obszarów i terenów górniczych „Ty
licz I", ,,Krynica-Zdrój" oraz „Muszyna". Tymczasowy
statutu zgodnie z ustawą będzie obowiązywał przez 3
lata. Rada Miejska w dalszym ciągu będzie kontynuowa
ła pracę nad właściwym statutem.

mian za część zaległości podatkowych z tytułu podat
ków, stanowiących dochody budżetu gminy, za kwotę
115 900,00 zł brutto.

Uchwała nr 9 w sprawie planu pracy stałych Komisji
Rady. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i Statutem 
Gminy Rada Miejska w Krynicy-Zdroju uchwaliła plan 
pracy na 2006 rok stałych Komisji Rady tj. Rewizyjnej, 
Uzdrowiskowej i Profilaktyki Zdrowotnej, Finansowo-Bu
dżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości, Statutowo-Man
datowej, Kultury, Edukacji i Sportu oraz Gospodarki Prze
strzennej, Ładu i Porządku Publicznego. 
Uchwała nr 10 w sprawie przystąpienia do zmiany miej
scowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasto
Krynica-Zdrój dz.ew.1471 - dotyczy działki ewidencyj-

Uchwała nr 2 w sprawie nadania imienia Jana Pawła
II Publicznemu Gimnazjum w Tyliczu - została przyjęta
na wniosek w formie uchwały Rady Pedagogicznej Sa
morządowego Centrum Edukacji Szkolnej w Tyliczu.

Uchwała nr 3 w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Starostwu Powiatowemu w· Nowym Sączu - pozwala
udzielić pomocy finansowej w kwocie 20.000 zł. (słow
nie dwadzieścia tysięcy) dla Starostwa powiatowego
w Nowym Sączu z przeznaczeniem na doposażenie w
sprzęt ratowniczy karetki reanimacyjnej „R" i wypadko
wej „W" stacjonujących w Krynicy-Zdroju.

Uchwała nr 4 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty
administracyjnej - wprowadza zmiany w uchwale nr
XLV/313/06 Rady Miejskiej w Krynicy-Zdroju z dnia
24 lutego 2006 r. w sprawie opłaty administracyjnej po
legające na skreśleniu paragrafów dotyczących sporzą
dzenia testamentów tj. w§ 1 skreślono pkt. 1, w§ 2
skreślono pkt 1 i 2 oraz skreślono§ 4.

SZKOŁA MISTRZOSTWA 

Szanowni Państwo! 

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom miesz
kańców Krynicy, a szczególnie miłośnikom krynickiego
hokeja, poczyniliśmy starania do założenia w naszym 

mieście szkoły mistrzostwa sportowego o profilu „ho
kej na lodzie" z późniejszą możliwością poszerzenia o
inne dyscypliny zimowe. Założenie szkoły mistrzostwa
sportowego wymaga wielu procedur, gdyż zgodnie z
przepisami prawa oświatowego szkołę taką zakłada
powiat a zaopiniować musi Ministerstwo Sportu oraz
organizacja centralna odpowiadająca za tę dyscyplinę w
tym przypadku Polski Związek Hokeja na Lodzie. Wie
dząc o tych pr�cedurach w miesiącu styczniu br. z na
szej gminy udała się delegacja do Oświęcimia, aby tam
zaczerpnąć fachowych rad i dowiedzieć się jak w ich

rejonie poradzono sobie z założeniem takiej szkoły. Po
tych konsultacjach Burmistrz Krynicy-Zdroju wystąpił
do Starosty Nowosądeckiego o zawarcie porozumienia
na prowadzenie Gimnazjum Mistrzostwa Sportowego
w Krynicy-Zdroju i porozumienie takie zostało zawar
te. Prowadzono też rozmowy z Prezesem PZHL Panem
Zenonem Hajdugą i otrzymano wstępne deklaracje po
mocy przy zakupie sprzętu sportowego potrzebnego
do edukacji przyszłych hokeistów - uczniów szkoły mi
strzostwa sportowego. Postępowania te przyczyniły się
do ewentualnego otwarcia szkoły mistrzostwa sporto
wego i prowadzenia naboru uczniów do klasy I gimna
zjum zgodnie z wymogami określonymi przępisami o
naborze do takiej szkoły. 

Burmistrz Krynicy-Zdroju Emil Bodziony 
i Przewodniczący Rady Janusz Cisek. 
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DOKONANO PEWNYCH ZMIAN 

Wywiad z Dariuszem Reśko - pełniącym funkcję Sekretarza w Urzędzie Miejskim. 

Jakie zmiany organizacyjne w Urzędzie Miejskim w 

Krynicy-Zdroju zostały przeprowadzone w ostatnim 

czasie? 

Jest kilka kwestii, dotyczących tego tematu, które chciał
bym przedstawić mieszkańcom. Pierwsza zmiana organi
zacyjna polega na tym, że niejako ustawowo zostaliśmy 
zmuszeni do tego, by usunąć stanowisko Lekarza Naczel
nego. W świetle zapisów nowej „Ustawy Uzdrowiskowej" 
Lekarz Naczelny Uzdrowiska „zniknął" z danej gminy, 
natomiast powinien być powołany na szczeblu wojewódz
kim, w Urzędzie Wojewódzkim. Ale do dnia dzisiejszego, 
mimo że Ustawa weszła w życie w październiku ubiegłego 
roku, nie ma przepisów wykonawczych. Lekarza Naczel
nego Uzdrowiska po prostu nie ma. Ma to fatalny wpływ 
na tempo procedury administracyjnej przy procesie inwe
stycyjnym. 
Druga kwestia dotyczy pracy Urzędu. Analizując pracę 
Urzędu pod względem wydolności organizacyjnej, pra
widłowości procesów, zidentyfikowałem dość szybko 
tzw. ,,wąskie gardło" w Wydziale Gospodarki Przestrzen
nej, Komunalnej, Inwestycji i Ochrony Środowiska, po
pularnie zwanym Wydziałem Budownictwa. Spiętrzenie 
pewnych procedur jakie tam powstało oraz większa ak
tywność inwestorów, zarówno indywidualnych jak i in
stytucjonalnych, spowodowały zatkanie tego 'wąskiego 
gardła"; musieliśmy więc zareagować. Zbyt długo trwało 
załatwianie pewnych spraw, powodowało to niezadowole
nie mieszkańców i innych klientów. Generalnie rzutowało 
to na wizerunek Urzędu, że działa przewlekle. Mimo, że 
trwało to dość długo, dokonano pewnych zmian. Zosta
ło dokonane przesunięcie wewnętrzne, jeden pracownik 
został przesunięty z innego wydziału i on w zakresie swo
ich obowiązków w zasadzie zajmuje się wyłącznie obsługą 
inwestorów. Szanujemy inwestorów i chcemy ich jak naj
lepiej obsłużyć. Krynica jest trudnym miejscem do inwe
stowania ze względu na bariery związane z ochroną śro
dowiska, strefami uzdrowiskowymi A, B. Wychodząc na 
przeciw dokonaliśmy wzmocnienia etatowego w tym wy
dziale, aby pomóc w szybszym rozpatrywaniu wniosków. 

Ogłosiliśmy również konkurs (w zasadzie jeste
śmy po pierwszej części procedury, teraz czekamy na de
cyzje burmistrza czy zgodzi się ze stanowiskiem Komisji 
Rekrutacyjnej), na stanowisko, popularnie mówiąc archi
tekta miejskiego, formalnie na stanowisko do Spraw Ana
liz Urbanistycznych (będzie zajmował się analizą wnio
sków o ustalenie warunków zabudowy). Jeżeli jednak 
procedury z załatwianiem spraw związanych z inwesty
cjami będą nadal tak długo trwały, jeszcze w połączeniu z 
brakiem Lekarza Naczelnego Uzdrowiska, nie wykluczam, 
że potrzebne będzie kolejne wzmocnienie, być może na 
część etatu. Zdaję sobie sprawę, że są to wydatki pieniędzy 
podatników, które należy szanować, ale będziemy musieli 
znaleźć środki. 
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Czy architekt miejski 

będzie rówmez odpo

wiedzialny za estetykę i 

architekturę krajobra

zu: wygląd głównych ulic 

miasta, tablice informa

cyjne czy reklamowe, sto

iska gdzie sprzedawane 

są pamiątki czy nasadze

nia krzewów i kwiatów? 

Generalnie jest to stanowi
sko, które zajmuje się ana
lizami urbanistycznymi. 
Według mnie, zresztą pod-
jąłem ten temat podczas rozmowy kwalifikacyjnej, osoba 
piastująca tę funkcję powinna również uczestniczyć w 
podejmowaniu decyzji dotyczących estetyki miasta. Czyli 
oceny czy dana zabudowa (np. nietrwała) czy nawet tabli
ca reklamowa, itp. komponuje z pozostałymi elementami 
krajobrazu. Ponieważ zakres czynności będzie określony 
przez pracodawcę - Burmistrz podpisuje umowę o pracę 
- mam nadzieję, że tak rzeczywiście zostanie to uzgodnio
ne. Niewątpliwie będzie to stanowisko bardzo dociążone,
jeżeli chodzi o zakres czynności, dlatego wspominałem o
ewentualnym wzmocnieniu. Procesy inwestycyjne są co
raz bardziej nasilone, mimo pewnych zawirowań w pań
stwie, gospodarka się rozwija i to widać też w ruchu inwe
stycyjnym, również na terenie Krynicy. Trzeba elastycznie
reagować na te zmiany. 

Ale odbędą się jeszcze konkursy na inne wolne stano
wiska? 

Nie podjęto jeszcze decyzji co do zatrudnienia dyrektora 
Wydziału Mienia Gminnego. Po odejściu poprzedniego 
dyrektora pana Dubiela nie ma jeszcze decyzji, co do tego 
czy wydział będzie działał w dotychczasowej formie, jak 
do tej pory czy nastąpią jakieś zmiany. Były również zmia
ny na stanowisku Kierownika Referatu Podatków, co jest 
też istotne z punktu widzenia mieszkańców. Poprzedni 
kierownik nie pracuje już w Urzędzie, osoba, która pełni 
obowiązki kierownika, to dotychczasowy pracownik refe
ratu; w niedługim czasie będzie ogłoszony konkurs na to 
stanowisko. 
Co do innych zmian struktury organizacyjnej to jakiś re
wolucyjnych nie ma. Ogłosiliśmy konkurs na stanowisko 
Audytora, dlatego że przepisy Ustawy o Finansach Pub
licznych nałożyły na nas obowiązek przeprowadzania au
dytu. W tej chwili jest prowadzona procedura konkurso
wa, być może zostanie rozstrzygnięta w ciągu najbliższych 
tygodni. 
Wszystkie te informacje są ogłaszane w Biuletynie Infor
macji Publicznej, nakłada na nas ten obowiązek Ustawa. 
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Zresztą na tej podstawie został opracowany Regulamin w 
Sprawie Naboru na wolne stanowiska urzędnicze w Urzę
dzie Miejskim w Krynicy-Zdroju. W ramach tego naboru 
jest określona procedura, jest powołana komisja

. 
Rekru

tacyjna, jestem jako sekretarz Urzędu Przewodmczącym
tej Komisji, w skład tej komisji weszła Dyrektor Wydziału 
Organizacyjnego, pracownik zajmujący się sprawami ka
drowymi oraz osoba, która w zależności jakiego wydziału 
czy referatu dotyczy nabór, może dokładniej merytorycz
nie ocenić przydatność danej osoby. Po pierwszym eta
pie, czyli weryfikacji kandydata od strony formalnej czy 
spełnia wszystkie kryteria, przystępujemy do rozmowy 

kwalifikacyjnej. Wynik tych rozmów przedstawiamy bur
mistrzowi, do którego należy ostateczna decyzja. 
Ostatnio przeprowadziliśmy też konkursy, ale był to też 
wynik regulacji wtórnych ustawowych, na stanowiska 
pracowników świetlic środowiskowych. W gminie działa 
dziesięć świetlic środowiskowych, zgłosiło się trzynaście 
kandydatek. Po wstępnej weryfikacji tych wniosków, mu
sieliśmy z przyczyn formalnych odrzucić trzy kandydatu
ry, które nie spełniały kryteriów wcześniej określonych. 
Do rozmowy kwalifikacyjnej przystąpiły te osoby, które 
pozytywnie przeszły wcześniejsze weryfikacje. 

W jaki sposób społeczność naszej gminy jest informo
wana o tym, co dzieje się w Urzędzie i w Radzie? 

Przede wszystkim wszystkie informacje zamieszczane są 
na stronie internetowej urzędu. Ta strona jest podzielona 
na dwie części: pierwsza to są aktualności gminne, dru
ga to Biuletyn Informacji Publicznej . W Biuletynie różne 
ustawy narzucają nam konieczność ujawniania i zamiesz
czania informacji. Oprócz tego są tablice informacyjne 
w Urzędzie i przed Urzędem . Staramy się oczywiście in
formować poprzez prasę lokalną, również zaprzyjaźnione 
.,Krynickie Zdroje". 

Głównym tematem obrad ostatniej Sesji Rady 
Powiatu Nowosądeckiego była zmiana w ofercie eduka
cyjnej kilku szkół ponadgimnazjalnych na terenie po
wiatu. 

Podjęto ponadto uchwały w sprawie nawiązania 
współpracy międzynarodowej pomiędzy Powiatem No
wosądeckim a miastem Massa w Republice Włoskiej oraz 
Powiatem Nowosądeckim a miastem Preszów w Repub
lice Słowackiej. Stronom umów zależy na jak najlepszej 
współpracy w ramach obecnych i przyszłych działań, 
zwłaszcza w zakresie wspólnego pozyskiwania środków 
pomocowych Unii Europejskiej oraz Międzynarodowe
go Funduszu Wyszehradzkiego. Podpisanie umowy z 
Preszowem pozwoli ponadto na wszechstronny rozwój 
partnerstwa przygranicznego. 

Przyjęto również sprawozdania za rok 2005 

Czy mieszkańcy i inni petenci Urzędu mogą liczyć na 
coraz lepszą i szybszą jakość obsługi? 

Uważam, że każda organizacja musi się szkolić i rozwi
jać, szczególnie taka, która żyje z pieniędzy podatników, 
ma obowiązek świadczenia jak najlepszych usług na ich 
rzecz; powinna podnosić jakość usług publicznych. Anali
zując pracę Urzędu znalazłem nieco słabszy punkt, który 
dotyczy niektórych zachowań, szczególnie obsługi klien
ta. Udało mi się przeforsować decyzję o szkoleniu. Zostali 
wytypowani wszyscy pracownicy Urzędu, którzy stykają 
się z klientami w codziennej pracy. Te szkolenia miały na 
celu, po pierwsze uzmysłowić pracownikom, jak ważną 
rolę spełniają w życiu gminy, po drugie usprawnić kon
takty interpersonalne, po trzecie w sposób warsztatowy 
podnieść ich umiejętność zachowania się w trudnych sy
tuacjach, oraz uzupełnić ich wiedzę na temat zachowań 
wobec klientów. Wszystko po to, by jakość obsługi pod 
względem merytorycznym jak i kultury obsługi, była jak 
najlepsza. Generalnie szkolenia odbyły się pod tytułem: 
„komunikacja interpersonalna". Są to szkolenia bardzo 
ważne, nie ukrywam, że nie wszyscy pracownicy byli nimi 
zachwyceni, ale oczywiście były one obowiązkowe. Na tę 
chwile mamy przeszkolonych połowę pracowników, w 
przyszłym tygodniu będzie kolejna tura. Uważam, że takie 
szkolenia powinny na stałe wejść do kalendarza edukacyj
nego pracowników Urzędu. 
W moich planach jest także wprowadzenie tzw. Kodeksu 
Pracy Urzędnika. W ten sposób realizuję pewną długoter
minową koncepcję, która ma na celu podnieść jakość pracy 
Urzędu, kulturę obsługi mieszkańców. Ma to prowadzić do 
tego, by czas trwania załatwiania spraw był jak najkrótszy 
dla wszystkich klientów oraz przebiegał w najlepszej at
mosferze. Wszystko w imię pełnienia służebnej roli wobec 
społeczeństwa . 

Rozmawiała A.J. 

z działalności Komendy Miejskiej Policji, Państwowej 
Straży Pożarnej, Powiatowego Zarządu Dróg, Powiato
wego Centrum Pomocy Rodzinie, Domów Pomocy Spo
łecznej w Muszynie oraz w Zbyszycach. 

Ważną uchwałę dla Mieszkańców Krynicy-Zdro
ju, szczególnie dla miłośników hokeja na lodzie, Rada 
Powiatu Nowosądeckiego podjęła w sprawie zawarcia 
porozumienia dotyczącego utworzenia i prowadzenia 
przez gminę Krynica-Zdrój szkoły mistrzostwa sporto
wego o profilu: hokej na lodzie (być może w przyszłości 
również saneczkarstwo). 

Uchwała ta pozwoli na rozpoczęcie w najbliż
szym czasie przez Gminę procedury organizacji szkoły 
mistrzostwa sportowego w Krynicy-Zdroju. 

Dariusz Reśko 
Radny Rady Powiatu Nowosądeckiego 
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ZOFIA STAMPER - WSPOMNIENIE 

Zofia Drewniewska urodziła się 27 lutego 1908 roku 
we Lwowie z Ludwiki z domu Todschindler i Bolesława 
Drewniewskiego jako najstarsze dziecko z rodzeństwa, 
obok młodszego o 2 lata brata Stanisława i o 4 lata siostry 
Jadwigi. Tu po zakończeniu nauki w liceum państwowym 
podjęła studia na wydziale filologii polskiej Uniwersyte
tu Jana Kazimierza we Lwowie, które ukończyła w dniu 
8 czerwca 1938 roku uzyskując dyplom magistra filozofii 
w zakresie filologii polskiej. Podczas studiów, począw
szy od 1932 roku, działała społecznie, pełniąc funkcję 
przewodniczącej Prezydium Koła Studentek Wyższych 
Uczelni we Lwowie. 

Niedługo po ukończeniu studiów w dniu 30 lipca 1938 
roku Zofia Drewniewska wyszła za mąż za Alojzego 
Stampera. Następnie, po odbyciu rocznej praktyki na
uczania języka polskiego, od 1 września 1938 roku do 30 
czerwca 1939 roku w Prywatnym Liceum i Gimnazjum 
Żeńskim S.S. Urszulanek we Lwowie, otrzymała prawo 
nauczania wydane przez Inspektorat Szkolny Miejski w 
dniu 13 czerwca 1939 roku. 

W okresie okupacji rozpoczęła pracę zawodową w dniu 
1 września 1939 roku w 28 Szkole Średniej, którą konty
nuowała do 22 czerwca 1941 roku. Brała czynny udział 
w Ruchu Oporu we Lwowie, w szeregach Armii Krajo
wej pod pseudonimem „Aleksandra" organizując tajne 
nauczanie w czasie okupacji niemieckiej od 1 września 
1941 roku do 30 czerwca 1944 roku - na tajnych kursach 
uczyła języka polskiego we wszystkich klasach gimna-

zjum i liceum oraz języka łacińskiego i historii w klasach 
gimnazjalnych. 

Po II wojnie światowej Zofia Stamperowa osiadła z 
mężem na stałe w Krynicy, gdzie po złożeniu państwo
wego egzaminu na nauczyciela szkół średnich w dniu 4 
czerwca 1946 roku w Krakowie, rozpoczęła pracę peda
gogiczną na kursie Liceum i Gimnazjum Handlowego 
dla Dorosłych w Krynicy zorganizowanym przez Pań
stwowe Gimnazjum i Liceum Handlowe w Nowym Sączu 
od dnia 1 września 1946 roku do 31 sierpnia 1948 roku. 
Nieco później w dniu 26 marca 1947 roku rozpoczęła 
pracę w Państwowym Liceum i Gimnazjum Ogólno
kształcącym w Krynicy jako nauczyciel języka polskie
go, którą kontynuowała do 30 czerwca 1973 roku. Jako 
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Jesteśmy razem! 
23 lutego 2006 r. Młodzieżowi Liderzy Promocji 

Zdrowia z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Kryni
cy-Zdroju i ich opiekunowie - Agnieszka Cisek (pedagog 
szkolny) i Alicja Janik (psycholog z Poradni) zorganizowali 
bal karnawałowy dla dzieci upośledzonych. Zabawa odby
ła się w Poradni Pedagogiczno-Psychologicznej przy Starej 
Drodze. 
Młodzież przygotowała imprezę (poczęstunek, nagrody dla 
dzieci, wystrój sali) z pieniędzy uzyskanych ze sprzedaży 
własnoręcznie wykonanych kartek świątecznych. Rodzice 
zadbali o pączki, faworki i oponki - był tłusty czwartek! 
-Jestem dumna z pracy liderów, którzy zaangażowali się w

przygotowanie tego balu,

tym bardziej, że majq te

raz ferie- powiedziała A.
Cisek. - Z poczqtku byli

onieśmieleni, ponieważ był

to ich pierwszy bliższy kon

takt z osobami niepełno

sprawnymi, jednak szybko

się zintegrowali i wspólnie

bawili. Następne, imprezq,

do której przygotowuje, się
liderzy, jest ognisko z kon
kursami dla dzieci ze świet
licy środowiskowej AZYL.

rodzice i organizatorzy. 
Odbyły się również liczne konkursy przygotowane 

przez liderów: Kamilę Kulig, Ewelinę Ogorzały, Andrzeja 
Radzika i Edytę Waloryszak. Najwięcej emocji wywołał 
taniec z balonami i tor przeszkód. Jury wybrało również 
najładniej przebrane dzieci i dokonało uroczystej koro
nacji. Królową Balu została Paulina Chuchro (Kubuś Pu
chatek), a Królem Balu - Piotrek Olszewski (kowboj). Na 
zakończenie liderzy zaproponowali jedną zabawę tylko dla 
dorosłych - ,,Pocałuj misia", a potem wszyscy zrobili sobie 
pamiątkowe zdjęcie. 
- Jesteśmy bardzo wdzięczni za zorganizowanie tego balu

- powiedzieli rodzice
należqcy do stowarzy
szenia ,Jesteśmy ra
zem". - Naszym naj
większym marzeniem
jest uzyskanie jakie
goś lokalu, w którym
nasze dzieci miałyby
regularnie prowadzo
ne przez specjalistów
warsztaty terapeutycz
ne. Obecnie takie war
sztaty sq prowadzone
w Stróżach, ale to za
daleko i nie każde
dziecko nadaje się do
takiej podróży.

Na balu wszyscy 
świetnie się bawili - dzie
ci, dla których zorganizo
wano bal, ich rodzeństwo, Uczestnicy i organizatorzy zabawy karnawałowej. B. Bałuc

wielbicielka literatury pięknej, a zwłaszcza dramatu polskiego,ch��c zachęcić młodzież do poznawania piękna literatury pols�eJ założyła wraz z bibliotekarką Ireną Wronicz szkolny teatr,ktory nie tylko ożywił życie kulturalne liceum i uzdrowiska alerównież zdobywał wyróżnienia w ogólnopolskich przeglądachteatralnych. 

Zofia Stamperowa, jako długoletni i 
zasłużony pedagog, została odznaczo
na Złotym Krzyżem Zasługi (1973 r.), 
Krzyżem Kawalerskim Orderu Odro
dzenia Polski (1985 r.) oraz Medalem 
Komisji Edukacji Narodowej (1985 r.). 

Zofia Stamperowa zmarła w Kryni
cy w dniu 24 lutego 1986 roku i została 
pochowana na cmentarzu w Krynicy 
Dolnej. B. Drewniewska
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Fundusz Kropli Beskidu 

The Coca-Cola Company to największy pro
ducent napojów bezalkoholowych na świecie. Rola 
lidera na rynku zobowiązuje firmę do dbania o popra
wę stanu zasobów wody. Troska o jakość i efektywne 
wykorzystanie wody, zaangażowanie w ochronę za
sobów wodnych, budowa infrastruktury i instalacji 
oczyszczania wody, pomoc dla dotkniętych katakli
zmami krajów, których mieszkańcy zostali pozbawie
ni dostępu do czystej wody - to niektóre z elementów 
długofalowej polityki biznesowej firmy. 

oca-Cola wspiera projekty wodne, w ponad 
1000 miejsc na całym świecie. Jednym z nich jest Fun
dusz Kropli Beskidu, którego celem jest wspieranie ini
cjatyw obywatelskich na rzecz ochrony zasobów wod
nych Beskidów - angażowanie jak największej liczby 
mieszkańców oraz współdziałanie z przedstawiciela
mi władz, prywatnymi firmami i organizacjami. Fun
du�z powstał w 2005 r. jako wspólna inicjatywa firm 
systemu Coca-Cola: Coca-Cola Poland Services i Coca
Cola HBC Polska oraz Fundacji Partnerstwo dla Śro
dowiska, która Funduszem zarządza. W skład Rady 
Programowej weszli przedstawiciele wielu instytucji 
i firm. Są to m.in.: Starostwo Powiatowe w Nowym 
Sączu, gminy Krynica-Zdrój i Muszyna, firma Coca
Cola HBC Polska oraz Regionalny Zarząd Gospodarki 
Wodnej, Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowi
ska i Fundacja Partnerstwo dla Środowiska. 

Głównym narzędziem działania Funduszu 
jest program dotacyjny. Praktyczny charakter, oraz 
zgodność z podstawowymi celami Funduszu były za
sadniczymi kryteriami, według których Rada Progra
mowa „Funduszu Kropli Beskidu" oceniała projekty 
zgłoszone w 2005 r. Pomysły, wprowadzone w życie 
przez uczestników projektu, przyczyniły się do ochro
ny zasobów wodnych Beskidów i przyniosły wymier
ne korzyści społecznościom lokalnym. Program do
tacyjny trwał od kwietnia do grudnia 2005 r. Wtedy 
przyznano wsparcie finansowe laureatom, którzy do 
30 listopada mieli czas na wykorzystanie dotacji. 

Podczas trwania programu, zrealizowano na
stępujące projekty: 
1. Szkoła Podstawowa nr 1 w Krynicy-Zdroju
„Zagospodarowanie młaki w Parku Słotwińskim w

Krynicy-Zdroju"
,, Zagospodarowanie Czarnego Stawu w Parku Zdrojo
wym"

2. Samm::ządowe Centrum Edukacji Szkolnej w Tyli
czu
„Szczawy przy ścieżce przyrodniczo-edukacyjnej „Na
Rakowsku"
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3. Samorządowe Centrum Edukacji Szkolnej Publicz
ne Gimnazjum w Tyliczu
,,Uczymy się gospodarować wodą"

4. Klub Sportowy „Przełęcz" w Tyliczu
,,Czysta woda"

5. Towarzystwo Przyjaciół Żegiestowa
,,Rewitalizacja terenu rekreacyjnego Żegiestów-Łopa
ta Polska"

6. TKKF Poprad Muszyna
,,Ochrona potoku Wilcze w Muszynie"
,, Przywrócenie funkcji studni miejskiej przy ul. Koś

cielnej"
,,Źródełko wody mineralnej Las Lipowy Obrożyska"

W 2006 r. rusza druga edycja programu. Fun
dusz pragnie rozszerzyć działanie na dwie kolejne 
gminy, w tym Piwniczną Zdrój. Rada będzie wspie
rała wszystkich uczestników w trakcie planowania 
projektów, przygotowywania wniosków dotacyjnych, 
wdrażania, realizacji i rozliczania finansowanych ze 
środków Funduszu przedsięwzięć. 

W programie dotacyjnym mogą wziąć udział 
oraganizacje pozarządowe, szkoły samorządowe i 
społeczne, przedszkola, domy kultury, grupy nie
formalne (np. kluby młodzieżowe, harcerze, koła 
zainteresowań przy szkołach) oraz inne instytucje i 
organizacje mające pomysły na projekty angażujące 
społeczność lokalną na rzecz ochrony zasobów wod
nych w Beskidzie Sądeckim. Projekty będą oceniane 
przez Radę Programową Funduszu. Na podstawie jej 
decyzji Fundacja Partnerstwo dla Środowiska zawiera 
umowy dotacyjne z beneficjentami oraz czuwa nad 
prawidłowością realizacji projektów i wydatkowania 
przyznanych środków finansowych. Termin składa
nia wnisków upływa 10 kwietnia 2006 r. Szczegółowe 
informacje o programie znajdują się na stronie: www. 
fundusz.epce.org.pl 
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s. Półchłopek

HANKA BIELICKA W KRYNICY 

Wieczorem w dniu 9 marca usłyszałem w radiu i 
telewizji komunikat, że w wieku 90 lat zmarła popular-uwielbiana przez publiczność Hanka Bielicka. Łączyłana, mnie z nią długoletnia znajomość, a od 1977 r. serdecznaprzyjaźń, o czym świadczy je� wpis do mojej księgi �amiątkowej z czerwca 1987 r. JeJ częste występy w Krymcy po n wojnie światowej były organizowane w sali teatralnej Starego Domu Zdrojowego, jak również w sali koncertowej nowo wybudowanej Pijalni. Budynek teatru w Krynicy spalił się w czasie II wojny światowej i po przejściu do pracy w dyrekcji uzdrowiska, jako szef kultury przystosowałem dawną salę balową na salę teatralną, wybudowałem scenę, którą opracował scenograf krakowski ___ _ _ __,,,,., Bolesław Kankowski. Dy-rekcja Uzdrowiska zakupiła krzesła i wybudowała dodatkowe schody w holu kawiarni. W ten sposób kuracjusze i mieszkańcy Kry-

� J' ,, nicy mogli korzystać z cie-
( , ,1, J.. 

kawych sztuk teatralnych, 
� � w szczególności wystawia-

1;1/�:;.·" r ·?1� .l'-�1 nych przez Teatr Młodego 
, v v Widza w Krakowie, Teatr Fredreum z Przemyśla, licz-nych zespołów regional-

-_ '"""'"'"" i; nych i estradowych. Wśród 
...___;; ________ _ zespołów estradowych największym powodzeniem cieszyły się zawsze występy Hanki Bielickiej i towarzyszących jej aktorów, które odbywały się przy wypełnionej po brzegi widowni. Nic dziwnego, tyle radości i uśmiechu, tyle żywotności było w jej wystę-

Powszechna 

Spółdzielnia 

Spożywców 

w Krynicy-Zdroju 

Delikatesy 

HAWANA 
ul.Piłsudskiego 23 

pach, że widzowie zapominali o swoich problemach zdrowotnych i kłopotach. Pamiętam dzień, kiedy leżałem ze złamaną nogą w krynickim szpitalu i któregoś dnia przyszedł do mnie ówczesny dyrektor Tadeusz Płatek i powiadomił mnie, że mam gościa - panią Hanię Bielicką. Po chwili weszła, ze swym uśmiechem na twarzy, a za nią kilku lekarzy i pielęgniarki. Jak zaczęła ze mną rozmawiać, a raczej mówić do mnie, to nie tylko ja, ale wszyscy, którzy byli w pokoju, uśmiali się serdecznie. Byłem zawsze na każdym jej występie w Krynicy, chłonąc urok jej artyzmu i żywotności. Będąc na leczeniu w Busku-Zdroju, dwukrotnie spotkałem na występach Hanię Bielicką. Po występach odwiedzałem ją w garderobie, gdzie zawsze witała mnie ze słowami: ,,jeszcze nie masz dość mojego programu, chyba znasz go już na pamięć". Ja zaś niezmiennie odpowiadałem: ,, program znam, ale mój organizm potrzebuje Twej witalnej aury, która mnie wzmacnia." Rozstając się, życzyliśmy sobie zdrowia i powodzenia w pracy. To były moje ostatnie z nią spotkania. 

Towary po atrakcyjnych cenach 

Wysokiej jakości 

Miła obsługa 
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KRYNICA GOŚCI DZIECI Z AMERSHAM 

W dniach 13-17.02. 2006 r. jedenaścioro dzieci w wieku 
13-18 lat z Amersham w Wielkiej Brytanii spędziło ferie
w Krynicy-Zdroju. Młodzi ludzie ze środowisk dawnej
Polonii goszczeni byli przez polskie rodziny. Z dziećmi
przyjechało czterech opiekunów: Ali Szwagrzak (dyrektor

w zajęciach przygotowanych przez uczniów ZSP pod kie
runkiem nauczycielek - Idy Porzyckiej i Barbary Bałuc. 
Konwersacja przebiegała w bardzo sympatycznej i kame
ralnej atmosferze. Jak się okazało, dzieciom z Amersham 
Polska kojarzy się przede wszystkim z potrawami (pierogi, 

angielskiej szkoły), Tessa
Szwagrzak, Jagoda Kaczo
rowska - córka ostatniego 
prezydenta RP na uchodź
stwie, Ryszarda Kaczo
rowskiego i polski ksiądz, 
Mariusz Gutowski. 
W programie, przygotowa
nym przez Towarzystwo 
Przyjaźni Miast Krynica 
- Amersham, znalazły się
takie atrakcje jak: spacer
po deptaku, kulig szczy
tami gór, kibicowanie na
meczu hokejowym, jazda
na nartach na Słotwinach,
zwiedzanie Muzeum Ni
kifora, wjazd na Górę Par

E POl SZKÓL PONADGIMNAL J.

IM. JANA PA�NU\ li 
V;'Y. ;r', -LPR iJ1

'Y .
korniszony, barszcz, 
kabanosy), Krako
wem (Wawel, Sukien
nice), górami, góra
lami i oczywiście ze 
śniegiem. Redaktor
kom gazetki szkolnej 
udało się przeprowa
dzić bardzo ciekawe 
wywiady z panią 
Jagodą Kaczorowską 
i panem Alim Szwa
grzakiem. 
Na spotkanie z an
gielskimi gośćmi w 
budynku ZSP przy
byli: burmistrz E. 
Bodziony oraz człon

kową i zejście piechotą, ognisko, wjazd kolejką gondolową
na Jaworzynę.

kowie Towarzystwa Przyjaźni Miast Krynica - Amersham: 
M. Półchłopek, z. Stawicki, M. Jasnosz.

W czwartek goście z Amersham odwiedzili Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Krynicy- Zdroju, po którym opro
wadziła ich dyrektor Janina Złotnicka. Uczniom podobał się 
wystrój klas, w których chętnie się fotografowali. Najwięcej 
emocji wzbudziło zwiedzanie pracowni biologicznej -mło
dzież z wielkim zainteresowaniem oglądała rybki i żółwie. 
Opiekunowie wyjaśnili, że przepisy w Anglii nie zezwalają 
na przechowywanie na terenie szkół żywych zwierząt. 

- Na wiosnę zamierzamy zaprosić prezydenta Kaczorow
skiego. Rozmawialiśmy na ten temat z panią Jagodą - po
wiedziała Małgorzata Półchłopek, prezes Towarzystwa
Przyjaźni Miast Krynica - Amersham.
Goście byli bardzo zadowoleni z pobytu w Krynicy. Panu 
Szwagrzakowi tak spodobało się nasze miasto, że zamierza 
przyjechać tu prywatnie z małżonką podczas wakacji, a za 
rok na ferie zimowe z harcerzami (być może z całą druży
ną, która liczy 20 osób - muszą jednak dostać pozwolenie Po zrobieniu wspólnego, pamiątkowego zdjęcia, wszyscy 

udali się na poczęstunek. Młodzież angielska wzięła udział władz w Londynie). B. Bałuc

,,Takie wyjazdy są konieczne. aby otworzyć oczy naszej młodzieży. 
że jest coś poza Anglią" 

mówi Ali Szwagrzak, dyrektor angielskiej szkoły katolickiej w Amersham 

Dwa lata 
temu burmistrz 
Krynicy-Zdroju 
przyjechał do 
Amersham, gdzie 
poznaliśmy się na 
oficjalnym spot
karńu. Rok temu 
przyjechała do 
nas na tydzień 
z grupą dzieci 

pani Małgorzata Półchłopek, która była wtedy 
dyrektorką szkoły podstawowej. Po dyskusji z 
panem burmistrzem zdecydowaliśmy, że gru
pa dzieci z Amersham przyjedzie tutaj. Zapro
szenie było wysłane do miasta, miasto skiero
wało je do szkoły gimnazjalnej, w której moja 
żona uczy matematyki. Dyrektor tej szkoły 
przekazał je do niej i powiedział, że może w 
pierwsz�j kolejności wzięłaby dzieci, które są 
polskiego pochodzenia. Spośród całej grupy, 
która tu przyjechała, tylko jedna osoba jest 

12 

czysto angielskiego pochodzenia - wszystkie 
inne dzieci mają polskie korzenie. Większość 
ma jednego rodzica Polaka. Niektóre mówią 
trochę po polsku, a niektóre wcale. Dla mnie 
również jest to pierwszy przyjazd do Krynicy. 
Macie takie piękne miasteczko! Jest to dla 
nas bajeczne widzieć ten śnieg, te lasy, góry. 
Naprawdę jest to piękne miejsce! 
Krynica i Amersham to dwa, całkiem inne 
miasta. Wy macie wielkie hotele, obiekty 
rekreacyjne. Amersham znajduje się 30 km 
od stolicy. Jest to ciche miasteczko, którego 
mieszkańcy w większości pracują w Londy
nie. To ostatnia stacja londyńskiego metra. 
W Amersham mieszkają dyrektorzy firm i 
stamtąd dojeżdżają do pracy w Londynie. 
Miasteczko ma zupełnie inny charakter niż 
Krynica. Dookoła są górki, ale nie takie duże 
jak wasze, ale jest to ładne miasteczko. 

Takie wyjazdy są konieczne, aby ot
worzyć oczy naszej młodzieży, że jest coś poza 
Anglią, aby pokazać im, że tu jest piękny kraj, 

który nazywa się Polska, tu jest piękne mia
sto, które nazywa się Krynica. Oni wrócą do 
Amersham i będą o tym dużo i długo mówili. 
Tam uczą, że Anglia jest wspaniała, że jest to 
kraj na pierwszym miejscu. Anglicy mają cał
kiem inny pogląd na świat niż Polacy. W Pol
sce bardzo interesujecie się tym, co się dzieje 
na całym świecie. Kiedy oglądam w telewizji 
polskiej wiadomości, zauważam, że przekaz 
informacji jest bardzo szeroki i otwarty. An
glicy mają bardzo zamknięty sposób patrze
nia na świat. Mówi się bardzo dużo o Amery
ce, bardzo mało o Europie. 
Szkoła, której jestem dyrektorem ma cha
rakter katolicki. Uczęszcza tam wiele dzieci 
polskiego pochodzenia. Po wojnie w okolicy 

Amersham znajdowały się trzy obozy dla ro
dzin polskich żołnierzy, którzy wrócili z woj
ny i nie chcieli wracać do Polski. Te rodziny 
osiedliły się w tym rejonie. Przyjeżdża tam 
teraz coraz więcej Polaków. 
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,,Czuję się Polką, chociaż urodziłam się w Angli" 
Opowiada Jagoda Kaczorowska, córka ostatniego prezydenta RP na uchodźstwie, 

Ryszarda Kaczorowskiego 

Urodziłam się w Londynie, ale 
w domu mówiło się tylko i wyłącznie po 
polsku, mówiliśmy o Polsce. Utrzymywali

śmy wszystkie polskie tradycje. Nie wyob
rażam sobie sytuacji, żebym nawet dzisiaj 

zwróciła się do rodziców po angielsku. 
Uczęszczałam do polskiej szkoły sobot
niej, bo w Anglii Polacy po ukończeniu II 
wojny światowej zaczęli formować własne 

parafie. Przy każdej parafii powstawała 
polska szkoła, w której uczono o Polsce, po 
polsku. Należałam i nadal należę do har 
cerstwa. Dzięki domowi, polskiej szkole, 
parafii, harcerstwu nauczyłam się mówić 

po polsku, pokochałam Polskę. Czuję się 
Polką, chociaż urodziłam się w Anglii. Są 
tacy, którzy uważają, że jak człowiek uro
dzi się w Anglii, to jest Anglikiem. Kocham 
Anglię, Anglia jest piękna, ma bogatą kul
turę, ale nie ulega wątpliwości, że jestem 
Polką. A czy tutaj chciałabym mieszkać? W 
tej chwili moje dzieci podrastają, na razie 
jeszcze mnie potrzebują. Mam zawód w 
Anglii, który bardzo lubię. Pracuję z mło

dzieżą trudną, która nie daje sobie rady w 
szkole czy jest wyrzucana ze szkół. To mi 
daje bardzo dużo satysfakcji. 

Pierwszy raz do Polski przyje
chałam w 1990 r. Mój ojciec, jako ostatni 
prezydent Polski na obczyźnie, przyje
chał z insygniami, które wręczył Lechowi 
Wałęsie. Przyjechałam z rodziną, miałam 
dwoje małych dzieci - Wandzia miała dwa 

latka, a Zenek cztery. To było moje pierw
sze spotkanie z Polską. Była zima, na parę 
dni przed Wigilią. Cała Polska ośnieżona, 
wszędzie choinki, kolędy i muszę powie

dzieć, że Polska była taka, jak ją sobie wy
obrażałam przez tyle lat. Wyglądała jak 
z opowiadań ojca. Wiele uczyliśmy się o 
Polsce w szkole, harcerstwie. Znałam ją z 
opowiadań, ze zdjęć ... Jak tu przyjechałam 
po raz pierwszy, czułam się jak u siebie w 
domu. To tak jak przyjazd do babci - jest 
ciepło, miło i czuje się taką specjalną atmo

sferę ... Za każdym razem jak przyjeżdżam 
do Polski to wiem, że jestem u siebie. Lu
dzie są bardzo serdeczni, gościnni. Jest mi 
zawsze żal wyjeżdżać ... 

W stosunku do pokolenia moich 
rodziców, w niektórych miejscach można 

było spotkać się z nietolerancją, ale nie za-

\V /�1fC�Y-ZDROJ 
wsze. Jak dorastaliśmy 
czasami zdarzały się 

nieprzyjemności z tym 
związane. W szkole na

mawiano mnie na zmia
nę imienia na angiel
skie. Ale teraz, gdy moje 
dzieci poszły do szkoły, 
jest zupełnie inne na
stawienie. Jest duże za

interesowanie różnymi 
kulturami, narodowoś
ciami, językami ... Coraz 

częsaeJ akceptowana 
jest wielokulturowość. 
Anglia coraz bardziej ot

wiera się na Europę. Jak 

Jadwiga Kaczorowska - w środku obok J. Złotnickiej, 
dyrektor ZSP w Krynicy Zdroju 

byłam mała, to rzadko kto słyszał o wy
jeździe za granicę. Z czasem rozwinęły się 

środki lokomocji, ludzie zaczęli coraz wię
cej zarabiać, częściej wyjeżdżali. Zaczął się 
poszerzać ich światopogląd. W ostatnich 
latach, kiedy Polska przystąpiła do Unii 
Europejskiej, wśród Anglików wzrosło za

interesowanie krajami członkowskimi. 
Pracujemy w środowisku angiel

skim przez cały dzień, wracamy do domu, 
włączamy angielską telewizję, dzieciom 
pomagamy w zadaniu domowym - angiel
skim, to na język polski czasami jest bar
dzo mało czasu. Dopiero w weekend mamy 
okazję w większym gronie porozmawiać 
po polsku. Spotykamy się towarzysko, or
ganizujemy imprezy parafialne, harcerskie. 
Jestem dumna z tego, że nauczyłam swoje 
dzieci mówić po polsku. Wymaga to wysił
ku, bo jest nam łatwiej porozumiewać się z 

ludźmi po angielsku, używamy tego języka 
częściej, mamy większy zasób słów, ale je
śli komuś zależy, to zawsze znajdzie czas, 
energię i siłę, żeby dojść do wyznaczonego 
celu. 
Rodzicom zawdzięczam język, polskość 
i miłość ojczyzny. Wszystko, co rodzice 
opowiadali było przepełnione miłością do 
ojczyzny, tęsknotą za straconym na skutek 
wojny miejscem w Polsce, a także chęcią 
przywrócenia jej wolności jakimkolwiek 
sposobem. 

Kiedy miałam 6 lat, przyjechał do 
mnie wujek z Polski. Przywiózł dla mnie 
małą ciupagę, na której była wyryta 

nazwa „Krynica". Znałam kilka miast, wie
działam, że jest Warszawa, Kraków, Biały
stok, ale Krynica miała jakiś specjalny wy
dźwięk. Bardzo często, przez następnych 
kilka lat, gdy dorastałam, brałam ciupagę i 
patrzyłam na tę nazwę. Krynica ... Czułam, 
że jest to miejsce niezwykłe. Nareszcie, w 
tym tygodniu, miałam okazję ją zobaczyć 
- i wcale się nie zawiodłam! Takie piękne
miejsce wyobraziłam sobie wiele lat temu i
tu jest prawdziwie bajecznie. Tutaj można
powiedzieć, że naprawdę jest się w Polsce.
Jestem bardzo szczęśliwa, że miałam oka
zję doprowadzić do „pełnego koła". To było
moje małe dziecięce marzenie.
Amersham School otrzymała oficjalne za
proszenie od waszych władz miejskich i
przekazała je polskiej szkole. Ponieważ w
niej uczę - przyjechałam.

Spotkania są konieczne. Jeżeli 
przywieziemy tutaj młodzież, pokażemy 
im piękno Polski, w nich to pozostanie do 
końca życia. Piękna jest ta nasza Polska, 
musimy o nią dbać. Jakkolwiek chcemy być 
częścią wspólnoty europejskiej i światowej, 
nie zapomnijmy, że najpiękniejszym języ
kiem na całym świecie jest język polski i 
musimy go pielęgnować, przekazywać na
szym dzieciom. Ten język łączy całą naszą 
historię, kulturę, geografię - wszystko to, 
co znaczy być Polakiem. 

Z gośćmi z Anglii rozmawiały Oksana Graban 
i Anna Litwińska - uczennice Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Krynicy-Zdroju 

SPONSORZY PROJEKT U „ANGIELSKIE FERIE W KRYNICY": Starostwo Powiatowe w Nowym Sączu; Urząd 
Miejski w Krynicy-Zdroju; Uzdrowisko Krynica-Żegiestów S. A.; ,,Damis" Centrum Wypoczynku i Rehabilitacji; 
Wyciągi Narciarskie Ryszard Tabaszewski; Kolej Gondolowa Jaworzyna Krynicka; .Miejski Ośrodek Sportu i Re
kreacji; Polski� Koleje Linowe Sp. z o.o.; Ośrodek Wypoczynkowy „Prometówka"; S.C. ,,Bocianówka" Z. Klatka, 
M. Michalik; Piekarnia Sekuła; P.H.U.P. Marian Brząkała; Firma Handlowa - Artur Górski; Michał Jasnosz i
Jacek Bodziony 
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Zabawa karnawałowa w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 

Pomysł Pani dyrektor Janiny 
Złotnickiej zorganizowania charyta
tywnej zabawy karnawałowej w Zespo
le Szkół Ponadgimnazjalnych im. Jana 
Pawła II w Krynicy - Zdroju podjęli 
rodzice: p. Aleksander Olech, p. Maria 
Susidko, p. Krystyna Połyniak, p. Iwo
na Szumowska-Kin, p. Halina Witowska 
- Ligaszewska z mężem, p. Ewa Pichur
ska, p. Stanisława Wieczorek-Mierzwa, 
p. Bernadeta Wróbel, p. Zbigniew Szur
lej, p. Krystyna Wolak, p. Halina Ginter.
Do tańca przygrywał zespół POEMAT
Pana Piotra Połyniaka z córkami Ma
rzeną i Ewą. Na zabawę przybyło ponad
120 gości. Uroczystości otwarcia doko
nali Pan Przewodniczący Rady Rodziców
Aleksander Olech, Przewodnicząca Rady
Szkoły Maria Susidko oraz Pani dyrektor
Janina Złotnicka.

Po odśpiewaniu sto lat dla 
wszystkich wrażliwych i o wielkich ser
cach wystąpiła grupa taneczna break
dance „Butterfly" w składzie: Rafał Wit
kowski, Marcin Jurek, Daniel Węglarz, 
Sebastian Glapś, Łukasz Suflita, Paweł 
Janik, Zbigniew Bednarski oraz kabaret. 
Po poczęstunku Pani dyrektor Janina 
Złotnicka zabrała gości w „podróż" w 
rytm piosenki: 

,.Jedzie pociąg z daleka, 
Na szczodrego zaczeka, 
Jadą z nami życzliwi, 
Na drugiego wrażliwi, 
Tylko blisko ludzkich serc, 
Przystaniemy wszyscy wraz, 
Najważniejsze bowiem jest, 
By nawzajem wspierać się" 
Zaczęła się niesamowita zaba-

wa. Miało się wrażenie, że uczestnicy na 
niej zgromadzeni bawili się tak, jakby 
byli od dawna bardzo dobrymi znajo
mymi. W przygotowaniu balu oraz jego 
obsłudze uczestniczyli uczniowie Zespo
łu Szkół Ponadgimnazjalnych w Krynicy 
- Zdroju: Grzegorz Mierzwa, Justyna
Witowska, Bartłomiej Baran, Daniel
Świerczyński, Małgorzata Ruman, Bar
bara Pęczar, Edyta Banach, Rafał Siwiak,
Krzysztof Stec, Katarzyna Konieczna,
Maciej Gurba, Konrad Maślanka, Ag
nieszka Bobek oraz uczniowie klasy IV
Technikum Ekonomicznego z wycho
wawcą mgr Anną Sawicką.

Ważnym punktem zabawy była 
licytacja zebranych przedmiotów, naj
więcej zakupili Państwo Iwona i Paweł 
Kinowie. 
14 

TO BYŁ BAL NAD BALE! 

Wśród zebranych przedmiotów znalazły 
się: 
- Wazon w nenufary - malowane szkło
- Barbary Sobczak - Ruchniewicz,
- Kolaż - kompozycja plastyczna wyko-
nana metodą kolaż - 5 kompozycji,
- Obraz - .,W krainie Kin" - Iwony Obro
ckiej,
- Kalendarz - .,Portrety Polaków - Ka
rykatury artystyczne" - Ewy Barańskiej 
Jamrozik ze zdjęciami m. n. Adama Bu
jaka, 
- Album - .,Małysz Bogu dziękuje" - wy
dawnictwa Biały Kruk.
- Kaseta Video z Konsekracji Bazyliki
w Łagiewnikach przez Jana Pawła II w
1999 roku. Kaseta opatrzona dedykacją
Naszego Papieża "Bądźmy Apostołami
Bożego Miłosierdzia",
- Obraz - .,Z drugiej strony okna" - Do
roty Waligóry, 
- Album Kołobrzeg oraz broszka bur
sztynowa oprawiona w srebro - Roberta
Gauera,
- Reprint mapy szczegółowej Królestwa
Polskiego oraz mapy Powiatu Warszaw
skiego,
- Wizerunek Papieża na płótnie - wyko
nany metodą krzyżykową,
- Obraz olejny - .,Kwiaty Polskie",
- Obraz - Kwiaty na szkle malowane,
- Zdjęcie Krystyny Feldman w roli Niki-
fora,
- Ozdobnik pokojowy „Pawie oczko",
- Poradnik dyrektora,
- Czapka - ,.Załóż się",
- Koszyk ozdobny, 
- Filiżanka
Nabywcy: 

1. Państwo Bożena, Zbigniew Pacuto
wie,
2. Pan Tadeusz Turski,
3.Pani Julia Dudycz,
4. Pan Andrzej Dudycz (przekazał obra
zy szkole),
5. Państwo Barbara, Jan Łuszczewscy,
6. Państwo Danuta , Zbigniew Węglow
scy,
7. Państwo Zbigniew Marzenna Szurlej,
8. Pani Marzena Szarek,
9.Pan Jacek Złotnicki,
10. Pan Eugeniusz Wolak,
11. Pan Zbigniew Ligaszewski,
12. Pani Agnieszka Dulkiewicz - Roz
lach,
13. Pan Jerzy Mucha,
14. Pan Kazimierz Chrostowski,
15. Pani Danuta Chrostowska,
16. Pani Barbara Ruchała.

Podczas licytacji najważniejsze 
było nie to, co było przedmiotem licyta
cji lecz chęć przekazania młodzieży jak 
największej kwoty. Uzyskano zniej po
nad dwa tysiące czterdzieści złotych. 
Pani dyrektor i rodzice dziękowali za
równo sponsorom jak i nabywcom. 

Sponsorzy „Balu nad Balami": 

1. Ks. proboszcz Ludwik Kiełbasa,
2. Ks. proboszcz Bogusław Skotarek,
3. Ks. proboszcz Eugeniusz Szymczak,
4. Pan Zbigniew Szurlej,
5. Pan Michał Jasnosz,
6. Pan Roman Para,
7. Pan Stanisław Łątka,
8. Piekarnia „Zdrowie",
9. Pan Tadeusz Piwowar „Żabka",
10. Pan Prezes Asortu ul. Kraszewskie
go,
11. Pan Adam Stanisławczyk,
12. Państwo Abramowie,
13. Piekarnia „Sekuła",
14. Hurtownia Asort,
15. Pan Bajtel,
16. Pan Andrzej Sładek,
17. Państwo Adamek,
18. Pani Krężołek,
19. Pani Beata Zawiślan,
20. Pan Jan Czarniecki,
21. Pani Prezes PSS Anna Przychocka,
22. Pan Ryszard Mosur - .,Muszynian
ka",
23. Pan Ryszard Potoniec - .,Galicjanka"
24. Pan Zbigniew Wojewoda - Uzdrowi
sko Krynica - Żegiestów S.A.,
25. Pani Barbara Sobczyk,
26. Dom Kultury w Ustroniu Morskim,
27. Pan Przewodniczący Stowarzyszenia
Gmin i Powiatów Małopolski w Krakowie
- minister za rządów premiera Jerzego
Buzka - Pan Kazimierz Barczyk,
28. Pani Dorota Waligóra z Ustronia
Morskiego,
29. Pani Iwona Szumowska - Kin z mę
żem z pensjonatu „Promień",,
30. Państwo Agata i Jarosław Kałuża,
31. Państwo Janina i Jacek Złotniccy,
32. Państwo Susidkowie,
33. Państwo Ewa i Roman Repelowie,
34. Pani Róża Stec,
35. Pani Iwona Wójcik,
36. Pan Zdzisław Hajduk,
37. Pani Anna Rapacz,
38. Państwo Maria i Jan Makuch,
39. Pani Małgorzata Dutkiewicz.
40. ucz. Karolina Klich,
41. Pani Tyrkiel,
42. Pani Emilia Wiśniewska,
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Redakcja „Krynickich Zdrojów" miała okazję obejrzeć, na zaproszenie Pr,eze
sa Uzdrowiska Krynica-Żegiestów S.A., zmiany jakie zaszły w ostatnim czasie w przed
siębiorstwie. Po latach zastoju dokonano wielu remontów i inwestycji, które podniosły 
standard niektórych obiektów, a tym samym jakość proponowanych usług. W Nowym 
Domu Zdrojowym gruntownie wyremontowano 2 piętra, powstały tam apartamen
ty o wysokim standardzie i gustownie urządzone pokoje z łazienkami. Obecnie trwa 
kapitalny remont Nowych Łazienek Mineralnych - w ubiegłym roku wykonano nową 
elewację, teraz przebudowuje się wnętrza. Zmodernizowano też rozlewnię wody mi
neralnej - nastąpiła całkowita wymiana maszyn produkcyjnych, unowocześniono po
mieszczenia. W następnej kolejności na generalny remont czeka Stary Dom Zdrojowy. 
Najokazalsze obiekty w centrum miasta, o niepowtarzalnej przedwojennej i XIX w. 
architekturze wracają do swojej świetności, ale przede wszystkim podnoszą standard 
usług, a tym samym prestiż całego uzdrowiska. 

O zmianach jakie zaszły w Uzdrowisku Kryniq-Żegiestów S.A., największym w naszym mieście przedsiębior
stwie, które zatrudnia 375 osób, opowiada Prezes Zbigniew Wojewoda oraz pani Zofia Pulit, główna księgowa. 

Mówiąc o sytuacji uzdrowiska Krynica - Żegiestów 
SA należałoby sięgnąć kilka lat wstecz i zacząć 
od roku 1998. Był to ostatni rok, kiedy to usługi z 
zakresu lecznictwa uzdrowiskowego były finanso
wane przez Ministerstwo Zdrowia. Rok 1999 był 
przełomowym z dwóch powodów: Ministerstwo 
Zdrowia nie finansowało już usług z zakresu lecz
nictwa uzdrowiskowego oraz nastąpiła komercja
lizacja przedsiębiorstwa państwowego - od roku 
1999 mówimy już o jednoosobowej spółce skarbu 
państwa, spółce akcyjnej, która jest spółką prawa 
handlowego. 
Od roku 1999 wyniki finansowe w spółce mocno 
malały. Przyczyną tego był drastyczny spadek kon
traktów z kasami chorych, później z Narodowym 
Funduszem Zdrowia. Jeżeli popatrzymy na przy
chody uzdrowiska w skali roku, tylko i wyłącznie z 
kontraktów na leczenie uzdrowiskowe, to w roku 
1998 były one na poziomie 12 milionów 300 tys 
zł, później jest drastyczny spadek do 7 milionów 
złotych, a w ostatnim czasie jest to ok. połowa 
kwoty sprzed komercjalizacji. 
W roku 1998 wynik działalności operacyjnej, czyli 
na sprzedaży wyrobów i usług był dodatni, później 
co roku notowany jest spadek. W 2001 wynik ten 
zamyka się kwotą minus 2,5 miliona złotych. Wówczas sytu-
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acja była bardzo trudna i przyszłość uzdrowiska stanęła pod 
znakiem zapytania. Główną przyczyną pogarszania się 
wyników był właśnie spadek kontraktów i przychodów 
z lecznictwa uzdrowiskowego, ale należy wskazać tutaj 
na jeszcze jeden element - koszty generowane przez 
majątek niepracujący w spółce. Mamy tutaj na myśli 
przede wszystkim Dom Zdrojowy w Żegiestowie, z 
drugiej strony Lwigród. Koszty utrzymania tego nie 
pracującego majątku, na przykład w roku 2001 wynio
sły 1 milion 300 tysięcy złotych. Była to czysta strata 
pieniędzy, ponad 700 tys. złotych to strata generowa
na w Żegiestowie, a ponad 450 tys. złotych strata na 
Lwigrodzie. Składały się na nią m. innymi podatki i 
ogrzewanie. 
Trzeba też zauważyć, że ten majątek, którym uzdro
wisko dysponowało był bardzo zdekapitalizowany. 
Wstyd powiedzieć, że jeszcze dwa lata temu na 600 
miejsc, którymi dysponujemy, tylko 170 było w po
kojach z łazienkami - co już nie przysta7e do żadnych 
standardów, nie powiem do europejskich. Majątek był 
zdekapitalizowany, brak było większych inwestycji w 
ciągu ostatnich lat. Szkoda, że tak się stało, bo wiele 
innych uzdrowisk w całej Polsce w tym samym czasie, 
potrafiło zdobywać pieniądze, mądrze inwestować w 
swoją bazę uzdrowiskową przygotowując ją dla klienta 

komercyjnego. Złą tradycją Uzdrowiska Krynica- Żegiestów 



r 3 (122) 

S.A. były konflikty wewnętrzne, które 
ciągle miały miejsce. Na pewno nie było 
tak, że byli źli prezesi i źli dyrektorzy, 
wręcz odwrotnie. Każdego z nich uwa
żam za człowieka mądrego i chcącego 
dobra uzdrowiska. I każdy z nich mógł 
coś zrobić, tylko po prostu niewielu z 
nich miało szansę popracować odrobi
nę dłużej i zrealizować takie czy inne 
pomysły. Jeśli koncepcje zaczynały się 

krystalizować i były próby wcielania ich 
w życie to już dyrektor czy prezes był 
odwoływany. Ten brak płynności i sta
bilności w zarządzaniu firmą, uważam 
za przykry problem Uzdrowiska, czy po 
prostu Krynicy. 
Dzięki ogromnej pracy całej Załogi od 
rol,u 2002 wyniki sukcesywnie szły w 
górę. Mówimy o wynikach głównie na 
działalności operacyjnej, czyli ze sprze
daży wyrobów i usług, nie mówimy tu 
o sprzedaży majątku, która też miała
mieisce. Poprawa wyników ze sprzedaży
Wyrobów i usług dokonywała się w dwo
jaki sposób:

ze zwiększenia przychodów 
z tz , klienta komercyjnego (od roku 
1990 do roku 2005 z niewiele ponad 
3 milionów do ok. 6 milionów złotych 
na dzień dzisiejszy, czyli wzrosły dwu
krot 'lie). I tutaj ogromna praca, którą 
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wykonało lecznictwo, dział marketingu 
lecznictwa - praca, która ten konkretny 
efekt przyniosła. Należy też oddać Kry
nicy, że pomogła nam pozyskać klien
tów komercyjnych, poprzez urucho
mienie kolejki gondolowej w roku 1997. 
To był ten mechanizm, który bardzo 
nam pomógł ściągnąć klientów komer
cyjnych, a obecny sezon jest rekordowy. 
Przez cały okres zimy można na palcach 

u jednej reki policzyć wolne miejsca. 
z poprawy przychodów ze 

sprzedaży wody mineralnej, gdzie no
towana jest cały czas jest tendencja 
wzrostowa. Ostatnio dział marketingu 
włożył dużo pracy w poprawę jakości 
opakowania, w tak 
skromnych warun
kach, ale przy dobrym 
zespole, powstał pro
dukt, który w niczym 
nie odbiega od innych 
z najwyższej półki. Za 
kilka dni na półkach 
sklepów pojawi się 
nowa butelka „Kryni
czanki" 1,5 litra, któ
rej wzornictwo zosta
ło wysoko ocenione 
przez fachowców. 
Wzrost przychodów z 
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klienta komercyjnego, ze sprzedaży wód 
mineralnych i leczniczych oraz ograni
czenie strat na majątku niepracującym, 
czyli wyłączenie Żegiestowa i Lwigrodu 
- suma tych elementów ma bezpośred
nie przełożenie na wynik. W przypadku
Żegiestowa dodatkowo występują rów
nież roszczenia byłych właścicieli, które
ograniczają możliwość dysponowania
przez Uzdrowisko tym majątkiem.

Z jednej strony mamy popra
wę wyników operacyjnych, a z drugiej 
strony Uzdrowisko stoi przed proble-

0 

mem pozyskania środków, żeby odtwa- � 
rzać zdekapitalizowany majątek. Przez ! 
ostatnie kilka lat działania były skiero 5 
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Ferie z biblioteką 

KOLOROWA ZIMA 

O tym, że zima w mieście nie musi kojarzyć się wyłącz
nie z bielą śniegu i szarzyzną ulic, przekonali się uczestnicy 
tegorocznych ferii z biblioteką, organizowanych w placówce 
na Czarnym Potoku. Było kolorowo i wesoło. Bibliotekę od
wiedzała codziennie grupa około 35 dzieci. Główną część co
dziennych spotkań stanowiły zajęcia plastyczne. Wykonując 
prace z zastosowaniem różnych technik, najmłodsi rozwijali 

I 

swoje zdolności manualne oraz umiejętności twórczego my
ślenia i pracy w grupie. Zajęcia były doskonałą okazją do spot
kania i zabawy w gronie rówieśników. Każdego dnia kilkana
ście minut poświęcone było wspólnemu, głośnemu czytaniu. 
Wszyscy chętni mogli_wziąć udział w konkursie czytelniczym
„2 tygodnie z Mikołajkiem". Uroczyste ogłoszenie wyników i 
wręczenie nagród odbyło się w ostatnim dniu ferii, 24 lutego. 

Biblioteka w Tyliczu 

21 lutego w Tyliczu odbył się "dzień 
konkursów" , przygotowany przez Barbarę 

Zwolenik z biblioteki publicznej oraz Urszulę 

Szczyptę - opiekunkę świetlicy. Dzieci zosta
ły podzielone na dwie grupy wiekowe. Starsi 
uczestnicy - Iza Smoleń, Konrad Burnagiel, 
Włodek Migacz, Iza Sawka, Sabina Pichur
ska, Natalia Zygmunt, Karolina Szczypta, 
Ania Baran oraz Lidka Migacz - zmagali się 
z krzyżówkami oraz zagadkami dotyczącymi 
przysłów polskich. Młodsze dzieci - Gabrysia 
Burnagiel, Patrycja Adamczyk, Ola Smoleń, 
Klaudia Rzemińska, Patryk Migacz, Arek Pi
churski, Kamil Pichurski, Kuba Adamczyk i 
Krystian Rzemiński - pod okiem Agaty Bro
niszewskiej, wykonywały ilustracje do ulu
bionych bajek, a także wzięły udział w quizie 
"Czy znasz tę bajkę?". Dzieci wykazały się do
brą znajomością przysłów i tradycji polskich. 
W starszej gr"upie najlepsi okazali się: Iza Smo
leń (I miejsce), Karolina Szczypta (II miejsce), 
Lidka Migacz (III miejsce). Na zwycięzców 
czekały nagrody, zaś na wszystkich uczestni-
ków słodycze. U.S 
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świetlica środowiskowa w Tyliczu 
FERIE W TYLICZU 

Początek nowego roku był dla dzieci z Tylicza cza- ści artystycznej goście zostali zaproszeni na słodki po
sem obfitującym w atrakcje. 19 stycznia podopieczni częstunek, przygotowany w pomieszczeniach biblioteki 
świetlicy środowiskowej przygotowali spotkanie z okazji publicznej. 
Dnia Babci i Dziadka. W programie znalazła się prezenta- Dla wszystkich dzieci spędzających ferie w domu, 
cja wierszy, piosenek, jasełek "Oddajmy Mu pokłon" oraz świetlica przygotowała blok zajęć - gry, konkursy oraz
występ zespołu tanecznego "Samba". Po zakończeniu czę- zabawy plastyczne prowadzone przez Agatę Broni-

Przedstawienie Jasełkowe na Dzień Babci i Dziadka 

szewską. 14 lutego przed budynkiem Wiejskiego Domu 
Kultury odbyło się lepienie rzeźb ze śniegu. Uczestnicy 
wykazali się wielką pomysłowością - na placu stanęły 
bałwanki, żółwie, zamek Królowej Śniegu, a nawet mo
torówka. Niektóre rzeźby ozdobione zostały węglem, ga
łązkami, czapkami i szalikami. 

W programie ferii znalazł się wyjazd do Kry
nicy na film "Opowieści z Narnii" w kinie "Jaworzy
na", a także kulig z ogniskiem i pieczeniem kiełbasek. 
Podczas kuligu, dzięki uprzejmości Straży Granicznej z 
Muszyny dzieci mogły zobaczyć tresurę psa. Jednak dla 
najmłodszych, największą atrakcją tego dnia były prze
jażdżki skuterem śnieżnym, pod opieką Artura Malika. 

u.s.

16 marca 2006 r. w Publicznym Gimnazjum w Krynicy-Zdroju 
ogłoszono wyniki Konkursu Dyrektora Szkoły na najładniej
szą salę lekcyjną trwającego od września 2005 r. 
Spośród 12 zgłoszonych do konkursu klas la, lb, ld, le, 2a, 2b, 
2c, 2g, 3a, 3b, 3d, 3e, 7 osobowe jury składające się z nauczycie
li i uczniów wybrało pięć. 
Nagrodę Dyrektora Szkoły p. Agaty Król-Mirek - bilety na 
spektakl do dowolnego krakowskiego teatru dla wszystkich 
uczniów zwycięskich klas otrzymały: 
I klasa ld - sala 24, p. Ewa Tekiela 
II klasa 2c - sala 48, p. Maria Semla 
II klasa 3d - świetlica, p. Renata Gniewek 
III klasa 2g - sala 19, p. Zbigniew Gradowski 
III klasa 3e - sala 40, p. Lidia Stawińska 

Uczniowie Publicznego Gimnazjum w Krynicy-Zdroju wprowadzili nową tradycję w szkole - świętowa
nie kolorowych dni. W wybrany dzień w miesiącu cała społeczność szkolna przychodzi ubrana w jednym wybra-
nym kolorze. Jesienią ulubionym kolorem okazał się 
żółty. W lutym, z okazji Walentynek uczniowie postano
wili ożywić go kolorem czerwonym - kolorem miłości. 
„14 lutego - Dzień św. Walentego" z tej okazji amorki 
przekazały życzenia walentynkowe uczniom, nauczy cie
łom i pracownikom szkoły. Miłość zagościła w naszych 
sercach, a my wyraziliśmy ją również ubierając się w czer
wony kolor. 
Wyróżnione zostały klasy: 
I b - wych. I. Czyżyk 
I d-wych. E. Tekiela 
I g-wych. E. Talanda 

III d - wych. R. Gniewek 
III f -wych. I. Molin 
III g - wych. I. Bykowska 
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Otwierają się 
obiecujące perspektywy 

dokończenie ze str. 17 

wane na pozyskanie pieniędzy. Po dwu
letnich staraniach Uzdrowisko dostało 
dokapitalizowanie w wysokości 7 milio
nów złotych, które były przeznaczone 
wyłącznie na inwestycje. Z drugiej strony 
pozyskało środki ze sprzedaży majątku 

niepracującego. Majątku, który z jednej 
strony generował tylko straty, z drugiej 
strony nie było szans na realnie jego 
odtworzenie dla działalności rynkowej 
przy możliwościach Spółki - Lwigród stał 
przecież pusty przez 25 lat. 
Pozyskanie środków z restrukturyzacji 
majątkowej było elementem, który po
zwolił na pełne wdrożenie założeń pro
gramu naprawczego, realizowanego w 
spółce od kilku lat. Efektem realizowania 
tego programu od 2002 roku jest popra
wa wyników i pozycji spółki zarówno w 
sensie możliwości pozyskania środków 
na rynku, jak i możliwości zbycia pro
duktu, rozbudowy rynku. Program re
strukturyzacji był obliczony na ok 17 mi
lionów złotych - były to nakłady, które 
spółka planowała na działania w zakresie 
inwestycyjnym i restrukturyzacyjnym. Z 
tych 1 7 milionów złotych - 10 milionów 
to środki pozyskane z restrukturyza
cji majątkowej, wypracowane z bieżącej 
działalności i w niewielkim zakresie z 
kredytów komercyjnych, które były do
pełnieniem źródeł finansowania reali
zowanych przedsięwzięć w firmie. Istot
nym dla otrzymania dokapitalizowania 
w kwocie 7 milionów było zapewnienie 
przez Uzdrowisko określonej puli włas
nych środków, aby w sumie zapewnić fi
nansowanie realizacji programu restruk
turyzacji. 

Obydwa obszary działalności 
- baza lecznictwa i produkcji wód, były
dalece zdekapitalizowane. Majątek ten
wymagał odnowienia. To w jaki sposób
inwestowaliśmy było podyktowane stop
niem rentowności, tym, w jaki sposób
zainwestowany pieniądz może nam się
zwrócić i w jakim okresie.
W związku z tym działania poszły w na
stępującym kierunku: z 14,5 miliona na
kładów inwestycyjnych ponoszonych od
2004 roku w różnych wysokościach przez
poszczególne lata (włącznie z 2006 r.,
kiedy zamierzamy skończyć zasadniczą
część restrukturyzacji) ok. 6,5 miliona
zamierzamy przeznaczyć na działalność
sanatoryjną, w grę wchodzi moderniza
cja głównie dwóch budynków: Nowego
Domu Zdrojowego i Nowych Łazienek
Mineralnych.
W Nowym Domu Zdrojowym zakres
podstawowej modernizacji został już
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zrealizowany. Na sam NDZ przeznaczo
no kwotę ok. 4 milionów złotych. Cała 
inwestycja była realizowana od początku 
września do połowy grudnia, więc tempo 

było naprawdę bardzo duże. Wymagało 
to oczywiście określonego wysiłku orga
nizacyjnego, ale wszystko się dobrze po
wiodło. Wykonawca inwestycji też stanął 
na wysokości zadania. Zmodernizowano 
zasadniczą część budynku budując węzły 
sanitarne, których nie było, dając nowe 
wyposażenie, nową stolarkę okienną i 
drzwiową. Efektem tego - po uruchomie
niu budynku po remoncie - jest wzrost 
przychodów w skali miesiąca w grani
cach 20-30%, konkretnie 250 tysięcy 
złotych w skali miesiąca stycznia i lutego 
więcej przychodów niż było w analogicz
nym okresie roku ubiegłego przy podob
nym obłożeniu. Rachunek jest prosty, 
praktycznie koszty stałe prowadzenia 
działalności są takie same, bez względu 
na to czy jest pokój z łazienką czy też 
nie, ponieważ trzeba posprzątać, ogrzać 
budynek, zapłacić podatki. Koszty stałe 
niewiele się zmieniły, natomiast możli
wość podniesienia ceny pozwoliła na lep
sze wyniki spółki. 
Drugi budynek, który jest w trakcie re
montu to Nowe Łazienki Mineralne. Wy
konuje się tam przebudowę węzłów sani
tarnych, wymianę wyposażenia, które w 
wielu pokojach było niezmieniane od 40 
lat. 
Pozostałe nakłady inwestycyjne, które 
Spółka zaplanowała w ramach restruk
turyzacji chcemy przeznaczyć na in
frastrukturę obszaru górniczego oraz 
modernizację zakładu produkcji wód. 
Nastąpiła wymiana kilkunastu kilome
trów rurociągu Kryniczanki, Słotwinki. 
Zakupiono działkę pod nową rozlewnię 
w Krynicy Dolnej. Jest modernizowana 
rozlewnia, unowocześniono linię pro
dukcyjną, są remontowane pomieszcze

nia pod wymogi HACCAP-owskie. Popra
wione będą warunki pracy, zwiększy się 
wydajność maszyn, a więc i możliwości 
produkcyjne oraz możliwości zaspokoje
nia zapotrzebowania rynku. 

Kolejnym takim obszarem, w 
który Spółka chce inwestować to cie
płownictwo. ponieważ działania termo
modernizacyjne z jednej strony są drogie 
do sfinansowania, to jednak z drugiej wy
mierne efekty ekonomiczne tych działań 
są bardzo wymierne i stosunkowo szyb
kie. W całym tym programie na finanso
wanie działań inwestycyjnych wykorzy
stano środki własne i pomocy publicznej. 
Pozyskujemy również środki funduszy 
europejskich. Przy czym można powie
dzieć, że Uzdrowisko jako duża firma 
ma ograniczone możliwości pozyskania 
funduszy strukturalnych - europejskich, 
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nastawionych głównie na firmy małe i 

średnie. Ale te możliwości, które mamy 
próbujemy wykorzystać. W ubiegłym 
roku w listopadzie złożyliśmy wniosek do 
Norweskiego Mechanizmu Finansowego 

i Mechanizmu Finansowego Europejskie
go Obszaru Gospodarczego na doposaże
nie bazy leczniczej. Realizowany remont 
Nowych Łazienek w drugim etapie też 
byłby w części finansowany właśnie z 
tego funduszu. Pozwoliłoby to podnieść 
standard zarówno bazy zabiegowej jak i 
części komercyjnej, nastawionej na kura
cjusza, który chce się leczyć i tego, który 
chce wypoczywać. Cała infrastruktura 
byłaby dostosowana do dzisiejszych wy

mogów rynku, do tego czego oczekuje 
klient. Jak wynika z wewnętrznych ba
dań, opartych o naszą statystykę, z po
zyskaniem klienta nie byłoby żadnych 
problemów. 
Spółka w momencie kiedy sukcesyw
nie poprawia swoją sytuację finansową, 
kiedy dostosowuje się do obecnych re
aliów rynkowych, jest również inaczej 
postrzegana przez instytucje finansowe. 
Ma możliwości pozyskania dodatkowego 

finansowania w formie kredytów, czy to 
na działania restrukturyzacyjne, czy też 
na częściowe finansowanie działalności 
bieżącej. Wcześniej przy głębokich stra
tach z roku 2001, stan finansowy Spół
ki był taki, że instytucje finansowe nie 
bardzo chciały z nami rozmawiać. W tym 
momencie jest już inaczej, otwierają się 
obiecujące perspektywy na stabilną przy
szłość Spółki. Zyskowność na działalno
ści operacyjnej i realizowane inwestycje 
przynoszą efekty i dobrze rokują dla 
Uzdrowiska. 
Moja wypowiedź skupiała się to na ele
mentach ekonomicznych, ale one w re
aliach konkretnego środowiska i kon
kretnej spółki przekładają się również na 
aspekt społeczny. Dzięki poczynionym 

inwestycjom spółka odzyskuje możliwość 
konkurowania na rynku (jest to celem 
programu restrukturyzacji) i dzięki temu 
daje perspektywę pracy Załodze, która li
czy dzisiaj 375 osób. 

Na pewno musimy sobie życzyć 

wyważenia wewnętrznego, bo w Spółce 
wiele można było wcześniej zrobić, a nie 
zrobiono tego nie tylko z przyczyn obiek
tywnych niezależnych od firmy ale rów
nież z przyczyn konfliktów wewnętrz
nych i niezgody. Spółka przeszła obecnie 
pewną barierę niemocy i zaczyna iść do 
przodu a jej wizerunek jest coraz lepszy, 
warto więc w tym miejscu zaapelować do 
wszystkich, którzy lubią jątrzyć i skłócać, 
że dobrze jest przypomnieć sobie senten
cję wyrażoną w starym, mądrym przysło

wiu „Zgoda buduje, niezgoda rujnuje". 
Red. 
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KRYNICKIE WSPOMNIENIA I REFLEKSJE CZ. Ili 
Pijalnia Główna 

Być w Krynicy i nie skorzystać z wód źrodlanych 
w Pijalni byłoby grzechem. Pijalnia Główna oddana do 
użytku w 1971 r., została wybudowana w zasadzie na 
miejscu Starej Pijalni pochodzącej z XIX w., którą wybu
rzono w 1969 r. Jak przez mgłę pamiętam (byłem tylko 
jeden raz w Starej Pijalni), że kuracjusze spacerowali w 
jej parterowej części, a na antresoli przygrywała, w sta
rym stylu orkiestra zdrojowa. Moja żona Maria, przeby
wając w Krynicy, mogła po raz pierwszy w życiu spró
bować leczniczych wód mineralnych. Poleciłem jej wodę 
Jana z Zuberem. W specjalnych kubkach podgrzewali
śmy wodę w otwartych parownikach, która aby spełnić 
swoje lecznicze działanie, musi mieć temperaturę o parę 
stopni wyższą od temperatury ciała. Miałem też okazję 
opowiedzieć o ludziach, związanych z Krynicą. Jednym z 
nich był prof. Rudolf Zuber, światowej sławy geolog, wy
kładowca Uniwersytetu Lwowskiego, zmarły w 1920 r., 
którego nazwiskiem nazwano wodę odkrytą przez niego 
-Zuber.

Główna część Pijalni zlokalizowana została na 
dwóch poziomach, wnętrze zdobi soczysta zieleń, często 
tropikalna ze wspaniale wkomponowanymi drzewami 
palmowymi. Przestrzeń i światło wpadające przez duże 
przeszklenia, dodatkowo podkreślają niezwykłość tego 
obiektu. Nadają Pijalni niepowtarzalny styl o swoistym 
mikroklimacie. 
Około godz. 12 Pijalnia coraz bardziej wypełniała się ku
racjuszami. Kolejki przed stanowiskami wydawania wód 
wydłużały się. W prawie wojskowym szyku, kuracjusze 
spacerowali z kubkami w rękach. Ruch okrężny odbywał 
się odwrotnie niż ruch wskazówek zegara. W rogu Pijal
ni usadowił się znany rysownik pan Dzieciaszek, który 
zachęcał Marię do portretu. Na wewnętrznej ścianie od 
strony południowej była ekspozycja fotografii z Bułgarii, 
wykonanych przez członków Krynickiego Towarzystwa 
Fotograficznego. Przy zewnętrznym przeszkleniu Pijalni 
stały gabloty z archiwalnymi wydawnictwami o Krynicy 
XIX w. i przedwojennej. 

Willa „Prezydencka" 

Zwiedzając uzdrowisko poznałem ciekawą historię 
obiektu, położonego na ogrodzonym, zarośniętym te
renie Parku Zdrojowego, [obok drewnianego kościółka 
- red.]. Dowiedziałem się, że jest to tzw.willa „Prezyden
cka". W tej luksusowej willi, wybudowanej w latach 30-
tych, przebywał po raz pierwszy w 1936 r. Prezydent II
RP Ignacy Mościcki. Obiekt był własnością Urzędu Rady
Ministrów i mogli w niej przebywać tylko najwyższej
rangi urzędnicy państwowi. Obiekt wyposażony był w
najnowocześniejsze, jak na owe czasy instalacje. Przy
kładowo była tam kabina z wanną do pobierania kąpieli
mineralnej napełniana wodą z źródła Jana. Posesja miała
b�zpośrednie połączenie z położonym nieopodal drew
nianym kościółkiem z 1863 r. pod wezwaniem Przemie
nienia Pańskiego. 
W_ 1_�49 r. przebywający na urlopie w willi „Prezyden
ck1eJ sekretarz generalny KC PPR i Wicepremier Wła
dysław Gomółka, został tutaj aresztowany pod zarzutem 

odchylenia prawicowo-nacjonalistycznego. Druga, naj
bardziej prawdopodobna wersja tego zdarzenia mówi, że 
zatrzymany został przed pobliską stacją kolejki linowej 
przez agentów Urzędu Bezpieczeństwa, dowodzonych 
przez podpułkownika Józefa Światło, szefa X Departa
mentu MB. Światło, w 1953 r. po śmierci Stalina uciekł 
do USA via RFN. Gomółka po zwolnieniu z więzienia, po 
1955 r. wraz z żoną Zofią znów pojawił się na wypoczyn
ku w „Prezydenckiej". 

Znaną postacią wśród pracowników obsługują
cych obiekt był pan Stasio. Pan Stasio miał dwa okaza
łe służbowe psy, które strzegły posesji. Wyżywienie dla 
psów i to nie byle jakie, było odgórnie załatwione w sana
torium „Patria". Pan Stasio przynosił dwie porcje śniada
nia i obiadu dla swoich czworonogich przyjaciół, a przy 
okazji, śmiejąc się, mówił zaufanym, ,,że też żywi się przy 
psach". We wczesnych latach 70-tych teren i obiekt bę
dący dotychczas w gestii Urzędu Rady Ministrów zaczął 
tracić swoją rangę, a wysocy urzędnicy państwowi bywa
li tu coraz rzadziej. 

W drugiej połowie lat 70-tych ówczesne władze 
podjęły decyzje o budowie na terenie tej posesji sanato
rium z zamiarem przekazania go Państwowemu Przed
siębiorstwu Uzdrowisk Krynicko-Popradzkich. Miał 
to być nowoczesny, 3 kondygnacyjny budynek na 50-
60 osób z gabinetami lekarskimi, zabiegowymi, sauną, 
małym basenem i siłownią. Założenia techniczo-eko
nomiczne przewidywały rozwiązanie architektoniczno
budowlane pozwalające na wkomponowanie istniejącej 
willi w nowe zagospodarowanie terenu. Pod koniec lat 
80-tych, w oparciu o zatwierdzone projekty budowlano
instalacyjne obiekt został w 80% zrealizowany. Od strony
północno-zachodniej (Bulwary Dietla) pojawiła się cięż
ka monotonna konstrukacja.
Wydarzenia lat 1980-1981 przerwały budowę. W ramach 
porozumień sierpniowych z 1981 r. na wniosek Solidar
ności uznano, że obiekt ten należy przeznaczyć na żło
bek i przedszkole. Pomysł okazał się niefortunny z wielu 
przyczyn. Obiekt został przekazany, jak wiele lat temu 
zakładano, do PPUKP z przeznaczeniem na sanatorium. 
Roboty wznowiono, ale wkrótce je przerwano z braku 
funduszy. Od 1990 r. o przekazanie obiektu starała się 
Gmina. Burmistrz zabiegał o poparcie i zgodę kolejnych 
premierów i ministrów. Ci byli przychylni, ale postulatu 
Gminy nie zrealizowano. W pierwszych latach 90-tych, 
niedokończony obiekt z nieczynną willą „Prezydencką" 
w środku placu budowy chciał kupić Wilczek - były mi
nister w rządzie Premiera Rakowskiego. Jak wieść niesie 
Solidarność nie wyraziła zgody, by „komunista" inwe
stował w ten już upadający obiekt. Pan Wilczek chciał 
zmodernizować obiekt na placówkę specjalizującą się w 
leczeniu chorób kobiecych z bazą pobytową włącznie. 

I tak, od ponad 20 lat obiekt jest rozkradany, nisz
czony przez wandali, mury pozaciekane od opadów at
mosferycznych, okna powybijane. Podobno w 2000 r. 
toczyły się rozmowy z kolejnym inwestorem, który chciał 
przeznaczyć ten obiekt na hotel, ale niestety ruina stoi 
nadal. Ciąg dalszy w następnym numerze. 
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AFERA Z KOTŁAMI 

Społecznością użytkowników mieszkań spółdzielczych, a w szczególności mieszkańców nowo wybudowanych bloków na osiedlu 
Czarny Potok II, wstrząsają problemy z użytkowaniem mieszkań. Kotły, wentylacje i przewody spalinowe zostały wadliwie 
wykonane. W związku z wielkim zainteresowaniem członków spółdzielni, napisałem artykuł, aby przedstawić tę sprawę, w której 
jest wiele niedomówień . . 

Skutkiem zażaleń mieszkańców 
Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budow
lanego w Nowym Sączu nakazał w trybie 
natychmiastowym odcięcie odpływu gazu 
dla bloków Nr 34, 36 i 38 Czarny Potok 
II. Jest zima, od wielu dni temperatura 
poniżej 20 stopni. Zarząd Krynickiej Spół
dzielni Mieszkaniowej stanął przed dyle
matem? Zastosować się do nakazu PINB
wydanego zgodnie z prawem i wymrozić
budynek wraz z jego mieszkańcami, czy 
wziąć na siebie odpowiedzialność za nie
wykonanie nakazu. Zarząd takiej decyzji 
nie wykonał, bo zdrowie mieszkańców jest 
wartością nadrzędną. Podstawą wydania 
takiej decyzji stał się fakt zagrożenia życia 
ludzkiego czadem wydostającym się z pie
ców centralnego ogrzewania i przewodów 
wentylacyjnych. 
Spróbujemy prześledzić jak do tego do
szło? Krynicka Spółdzielnia mieszkaniowa 
zawarła umowę z Wojewódzką Dyrekcją 
Inwestycji w Nowym Sączu o zastępstwo 
inwestycyjne dla „Wybudowania bloków 
mieszkalnych w Krynicy Czarny Potok II".
Całość realizacji zadania inwestycyjnego, 
od projektu do wbicia łopaty w ziemię, aż 
do oddania kluczy, powinna spocząć na
Inwestorze Zastępczym. W tej umowie
między innymi WDI zobowiązała się do 
zorganizowania przeprowadzenia prze
targów dla pozyskania i do wyłonienia wy
konawców przez komisje przetargowe.

Komisje obradowały i wybierały. 
Tylko jak? 

W protokole lustracyjnym sporządzonym 

przez Podkarpacki Związek Rewizyjny 
Spółdzielni Mieszkaniowych w Rzeszowie 
stwierdzono, że „wszystkie postę powania 
przetargowe wskazują, że reprezentanci 
spółdzielni podejmowali z góry znaną im 
decyzję bez względu na dokumenty sta
nowiące podstawę składania ofert." Ma to 
jednoznaczną wymowę i wskazuje na dzia
łanie wspólne i w porozumieniu. Szczegól
nie wymowny jest fakt dokonania wyboru 
najdroższej firmy. Komisja przetargowa 
Rady Nadzorczej wybrała nieodpowied
niego wykonawcę, bez doświadczenia w 
tego typu działalności, bez odpowiedniej 
bazy sprzętowej oraz zaplecza personal
nego i materiałowego. 
Chemobudowa Kraków - firma o ustalonej 
renomie w kraju i za granicą, tańsza, była 
zainteresowana budową bloków. Została 
zignorowana, a tym samym pominięta w 
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przetargu. Kontrolujący działalność or
ganów spółdzielni uznali to za działanie 
na szkodę członków spółdzielni. Przed
stawiona w protokole lustracyjnym ocena 
jest stwierdzeniem nieprawidłowości z 
wykazaniem jej źródeł i mechanizmów za
stosowanych podczas postępowania prze-
targowego. 

To był początek łańcucha 
negatywnych skutków 

Spółdzielnia nie była przygotowana do 
realizacji zadania, tak pod względem fa
chowym jak i finansowym. Dowodem na 
to jest zapłata odsetek za nieterminowe 
regulowanie zobowiązań w kwocie 90 OOO 
zł. Ale jest to mniejsze zło. Większym 

złem stał się brak fachowości i poczucia 
odpowiedzialności za wykonawstwo bu
dynków. Po zasiedleniu bloków okazało 
się, że kotły gazowe z otwartą komorą 
spalania, niesprawnie działająca wentyla
cja, brak ciągu w przewodach spalinowych 
zagrażają życiu i zdrowiu mieszkańców. W 
dobie oszczędności energii oraz indywi
dualnego rozliczania jej kosztów celowym 
staje się instalacja indywidualnego cen
tralnego ogrzewania. Projektant przedło
żył inwestorowi szeroką gamę kotłów róż
nych firm z zamkniętą komorą spalania. 
Wybrano kotły firm niewymienionych w 
projekcie z otwartą komorą spalania. Naj
prostsze i najtańsze. 
Z uwagi na brak fachowości i doświadcze
nia przy doborze kotłów nie uwzględnio
no czynników atmosferycznych, bardzo 
niekorzystnych a występujących w kotli
nach górskich, gdzie występują zawirowa
nia powietrzne i inwersje termiczne. Nie 
przeanalizowano systemu wenTYLOWA
NIA dla potrzeb kotłów w indywidualnym 

systemie ogrzewania. Winno się wziąć pod 
uwagę szersze uwarunkowania techniczne 
a przede wszystkim zdrowotne. Należało 
przeprowadzić rachunek ekonomiczny i na 
tej podstawie dokonać wyboru właściwych 
kotłów. W zaistniałym przypadku, zasto
sowanie systemu indywidualnych pieców 
do ogrzewania, oprócz zalet miało i wady, 
które decydenci winni byli wziąć pod uwa
gę. Przyjęto rozwiązania najprostsze i naj
tańsze. Dołożyły się do tego błędy przy 
zorganizowaniu dostarczenia potrzebnej 
ilości świeżego powietrza potrzebnego do 
spalania gazu w kotłach. W trakcie budo
wy nie przestrzegano rygorów właściwego 
wykonania przewodów kominowych, za-

Witold Augustyn 

pewniajacych należyty ciąg. 
Miejscami montażu urządzeń grzewczych 
są łazienki lub kuchnie. Mieszkańcy nie 
byli świadomi ani też nikt ich nie poinfor
mował, o udą�liwych skutkach wynika
jących z ulokowania kotłów gazowych w 
kuchniach lub łazienkach. Piece z otwartą 
komorą spalania potrzebują do spalenia 
2,5 gazu ziemnego - 30 m 3 powietrza z 
zewnątrz. Powoduje to wychłodzenia po
mieszczeń oraz przeciągi. Mieszkańcy w 
skargach kierowanych do Powiatowego 
Inspektora Budowlanego, stwierdzają, że 
,,Nawiew zimnego powietrza do łazienek, 
z otworów wentylacyjnych uniemożliwia 
zimą i na wiosnę korzystanie z łazienek, 
powodują u większości przeziębienia i 
inne choroby". Aby zapobiec temu zja
wisku, mieszkańcy różnymi sposobami 
tamują napływ zimnego powietrza. Wy
wołują tym niewłaściwe spalanie gazu w 
kotłach i emisję trujących spalin (dwu
tlenku i tlenku węgla) do pomieszczeń 
mieszkalnych. Zastosowana szczelna 
stolarka uniemożliwia infiltrację powie
trza z zewnątrz. Według pierwotnych 
protokołów odbioru przewody spalinowe 
i wentylacyjne miały być szczelne i droż
ne. W trakcie użytkowania okazało się, że 
jest inaczej. Wystąpiła odwrotna cyrkula
cja, czyli z przewodów wentylacyjnych do 
mieszkań dostawały się spaliny powodu
jące zagrożenie zdrowia i życia mieszkań
ców. Zastosowano materiały bez ważnego 
atestu (elastyczne przewody kominowe). 
Podpisywano protokoły technicznego od
bioru bezusterkowo. Ujawnione w trakcie 
eksploatacji wady i usterki powstały z nie
dbalstwa wykonawcy i braku kontroli ze 
strony inspektora nadzoru. 
Inspektor nadzoru nie wykazał w dzienni
ku budowy ani jednej usterki. Jego bytno
ści na budowie były sporadyczne, a wpisy 
do dziennika budowy były mało czytelne 
i lakoniczne. Uczciwe i solidne wykona
nie czynności inspektora nadzoru wyma
ga codziennego pobytu na tego rodzaju 
budowach, przez co najmniej 6 godzin 
dziennie. A jak inspektor nadzoru mógł 
pilnować solidnego wykonawstwa? Pra
cował na pełnym etacie od 8-15 w Urzę
dzie Miasta. W zawartej umowie o pracę 
zobowiązał się się, że „za szkody wynikłe 
z nienależytego wykonania zadania Zlece
niobiorca odpowiadać będzie wobec Zlece
niodawcy w oparciu o przepisy Kodeksu 
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cywilnego i obowiązujące przepisy Prawa 

Budowlanego". Inspektor nadzoru wyna
grodzenie pobrał w wysokości 30 509 zł, a 
odpowiedzialności za źle wykonaną pracę 
nie poniósł. Wynagrodzenie dla Miejskiej 
Dyrekcji Inwestycji w Nowym Sączu z ty
tułu pełnienia roli Inwestora Zastępczego 
wyniosło 257 437 zł i też żadnej odpowie
dzialności nie poniosło. 
Oceniając jakość robót budowlano-insta
lacyjnych wykonanych w przedmiotowych 
obiektach stwierdza się niską świado
mość uczestników procesu budowlanego, 
a przez nieprzestrzeganie podstawowych 
przepisów prawa budowlanego naraziło 
spółdzielnię i użytkowników na straty fi
nansowe i zdrowotne. 

Pecunia non olet 
Nadarzyła się okazja, do przyznania hoj
ną ręką przez prezes spółdzielni i prze
wodniczącego Rady Nadzorczej Spółdziel
ni nagród wielu pracownikom spółdzielni 
i członkom Rady Nadzorczej Z pieniędzy 
wpłaconych przez użytkowników. Prezes 
spółdzielni przyznawał nagrody człon
kom Rady Nadzorczej, w rewanżu Rada 
Nadzorcza akceptowała wysokie nagrody 
dla zarządu spółdzielni w wysokości od 16 
tysięcy do kilkuset złotych. 

Małopolski Związek Spółdzielni 
Mieszkaniowych w protokole polustracyj-
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nym stwierdził, że pobranie kwot pienięż
nych przez szereg pracowników spółdziel
ni i Rady Nadzorczej z tytułu prowadzonej 
inwestycji Czarny Potok II było działaniem 
bezprawnym. Żądanie zwrotu wymienio
nych kwot wynikało z art. 405 k.c. oraz 
wykonania obowiązku wykonania wnio
sków polustracyj.i.ych. Wezwani, odmówili 
zwrotu pobranej gotówki. 

Kto za to ma zapłacić? 
Odpowiedź jest prosta - członkowie spół
dzielni. Dlaczego? Bo nie wyegzekwowa
no od wykonawców zobowiązań z tytułu 
rękojmi. Uczestników nie rozliczono z 
tytułu powstałych usterek, do których się 
przyczynili. Działalność spółdzielni finan
sowana jest wyłącznie z opłat czynszo
wych. I właśnie z przyczyn opisanych wy
żej, Bogu ducha wiµni spółdzielcy, muszą 
zapłacić. Ale czy naprawdę ta rzesza człon
ków spółdzielni jest niewinna? Czy brak 
świadomości i odpowiedzialności za los 
spółdzielni szeregowego Jej członka jest 
usprawiedliwieniem i rozgrzeszeniem? W 
końcu to Oni wybrali sobie takich wład
ców spółdzielni. Zaufali im powierzając 
własne pieniądze, którymi gospodarzyli, 
jak to wyżej opisałem. 
W dalszej kolejności rodzi się pytanie 
czy użytkownicy nowo wybudowanych 
bloków Czarny Potok II, którzy kupując 
mieszkania zapłacili kwotę 435 OOO zł za-
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wyżoną z powodu wykazanych nieprawid
łowości, mają dodatkowo zapłacić kwotę 
700 OOO zł za usunięcie usterek budowla
nych? Przecież oni w dobrej wierze kupi
li to, co Im sprzedano, w tym przypadku 
przysłowiowego „kota w worku". Ale jeżeli 
nie zapłacą, koszty będą musieli ponieść 
pozostali członkowie spółdzielni. Czy to 
będzie sprawiedliwe? 
Problem wymiany kotłów musi być roz
wiązany. 
Dysponując środkami pochodzącymi wy
łącznie z opłat czynszowych, Zarząd spół
dzielni ma problem ze znalezieniem środ
ków na zakup pieców z zamkniętą komorą 
spalania, przywróceniem przewodów spa
linowych i wentylacyjnych do sprawnego 
ich działania. Pomimo kłopotów finanso
wych podjął już i czyni bardzo intensywne 
działania celem usunięcia skutków wywo
łanych nieodpowiedzialnymi działaniami 
ludzi poprzednich zarządów. Gwarantuje, 
że przed sezonem grzewczym w 2006 r. 
przedmiotowe obiekty zostaną doprowa
dzone do stanu bezpiecznej eksploatacji. 
Mieszkańcy będą mogli spać spokojnie. 

Witold Augustyn 

Opracowano na podstawie protokołów 
lustracyjnych i ekspertyz będących w po
siadaniu Krynickiej Spółdzielni Mieszka
niowej 

Zarząd i Rada Fundacji Rozwoju Szpitala im. J. Dietla w Krynicy-Zdroju serdecznie dziękuje spon
sorom i darczyńcom, którzy w 2005 r. dokonali wpłat na konto Fundacji. Za otrzymane od Państwa pienią
dze zostały dokonane zakupy sprzętu medycznego na kwotę 34.408.68 zł i przekazane szpitalowi. Są to: 

zestawy laryngologiczne, zestawy instrumentów chirurgicznych, zestawy stabilizatorów i inne urządzenia 
bloku operacyjnego, rejestrator EKG/holter, elektrokardiograf. Fundacja wydała ponadto z okazji SO-lecia 

Szpitala monografię Szpitala pod red. Eugeniusza Niemca. 

SZANOWNI PAŃSTWO ! 

Fundacja Rozwoju Szpitala im. Józefa Dietla w Krynicy-Zdroju zwraca się z prośbą o pomoc w zakupie 
sprzętu medycznego. W 2004 r. Fundacja uzyskała staus organizacji pożytku publicznego, istnieje więc moż
liwość przekazania 1% od podatku jak również darowizny na rzecz Fundacji. W bieżącym roku chcielibyśmy 
pozyskać pieniądze na zakup niezbędnego sprzętu medycznego, jak: 

stół operacyjny wielofunkcyjny, 

automatyczny hak do operacji ginekologicznych, 

narzędzia chirurgiczne, 

kardiograf. 

Wpłaty na rzecz Fundacji można dokonać na konto PKO BP Krynica-Zdrój: 

74 1020 3453 0000 8102 0045 5097 

Każda złot ówka  od Państwa to ogrom n y  Dar Serca 

Prezes Zarządu Fundacji 

Bogumiła Warzyńska 

Przewodniczący Rady Fundacji 

Tadeusz Frączek 
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Poplenerowa wystawa malarstwa w Krakowie 

,,UROKI KAZIMIERZA DOLNEGO" 

W maju 2005 r. członkowie 
Klubu Twórczego Artystyczno-Lite
rackiego TPSP w Krynicy-Zdroju oraz 
zaproszeni malarze z Nowego Sącza 
byli uczestnikami pleneru w Kazimie
rzu Dolnym - malutkim miasteczku, 
spoglądającym od wieków na leniwie 
przepływającą Wisłę, gdzie otacza
jące krajobrazy są wymarzone dla 
malarzy i poetów - jak za dawnych 
czasów brukowany kocimi łbami ry
nek, z pięknymi starymi kamienicz
kami, z mnogością galeryjek i czymś 

W Kazimierzu nad Wisłą 

tu 
gdy rozkwitła 
wiosna 
jest czas 
na zadumę i zachwyt 
na miłość 
od pierwszego wejrzenia 
bo 
tyle dokoła 
piękna 
w cichej melodii Wisły 
w młodej zieleni 
w starych kościołach 
w fasadach sławnych kamienic 
i w romantycznych zakamarkach 

tu 
w Kazimierzu 
splata się 
w doskonałej harmonii 
dzieło Boga 
i człowieka 

Janina Kumorek 

ulotnym, niepo
wtarzalnym, co 
artystę skłania do 
tworzenia, a w pa
mięci na zawsze 
pozostają wido
ki jak ze starych 
pożółkłych foto
grafii. Pokłosiem 
plenerowego wy
jazdu jest ponad 
90 prac malar
skich, rysunków, 
zdjęć oraz wierszy 
oprawionych w 
ramy, tworzących fot. A. Petryszak

niecodzienną ekspozycję pozwala
jącą widzowi odbyć jakby spacer po 
tym urokliwym miejscu. Wystawę 
prezentowano w listopadzie 2005 r. 
w zabytkowych piwnicach Sądeckiej 
Biblioteki Publicznej, a w grudniu w 
krynickiej Pijalni „Mieczysław". W 
Krakowie można ją oglądać do końca 
marca w Galerii Katolickiego Stowa
rzyszenia „Civitas Christiana" przy 
ul. Garbarskiej 9. Krakowski wernisaż 
zgromadził liczne grono miłośników 
sztuk pięknych, a także tych, którzy 
będąc raz w Kazimierzu wracają do 
niego wspomnieniami. Wystawę ot
worzyli dyrektor Katolickiego Stowa
rzyszenia „Civitas Christiana" w Kra
kowie Stanisław Pażucha oraz prezes 
krynickiego Towarzystwa Przyjaciół 
Sztuk Pięknych Grażyna Petryszak. 

Podczas wieczoru uzupełnieniem 
prezentowanych prac była piękna, 
nawiązująca do tematu poezja Marii 
Piniańskiej i Janiny Kumorek. Nie
powtarzalnego klimatu całości spot
kania nadały utwory, które na cytrze 
wykonywał Adam Boratyński. Na wy
stawie można oglądać prace artystów 
- uczestników pleneru „ Kazimierz
Dolny 2005" - z Krynicy i Nowe
go Sącza: Wojciecha Adama, Iwony
Biernackiej, Haliny Kociołek, Celiny
Kopackiej, Barbary Kościółek, Jani
ny Kumorek, Grażyny Leszczyńskiej,
Małgorzaty Machnikowskiej-Mach
nik, Krzysztofa Mitręgi, Dariusza
Morawskiego, Grażyny Petryszak,
Andrzeja Petryszaka, Marii Piniań
skiej, Barbary Urlik, Barbary Włosz
czyny, Heleny Zimowskiej.

G.P. 

KONCERT Z CYKLU DZIECI - DZIECIOM 

Dnia 31 stycznia 2006 roku, w Sali Kameralnej im. Jana 
Kiepury Państwowej Szkoły Muzycznej w Krynicy- Zdroju, odbył się 
kolejny koncert z cyklu: .,Dzieci- Dzieciom". 
Uczestniczyli w nim uczniowie klasy II i III Samorządowego Centrum 
Edukacji Szkolnej nr 1 w Krynicy- Zdroju oraz ich wychowawczynie: 
pani Agata Kiełbasa i Anna Wie
wióra. 

Wykonawcami koncertu byli 
pianiści z klasy fortepianu pani 
Danuty Jarząbek: Jakub Pierlak, 
Mateusz Gradowski, Andrzej 
Jarząbek, Anna Zahaczewska i 
Krzysztof Dziurbiel, którzy wyko
nali utwory m.in.: A. Diabelnego, 
F. Rybickiego, J. Garści, S. Hellera,
S. Rachmaninowa i F. Chopina.

Klasę skrzypiec pana 
Mieczysława Smydy reprezento
wał zespół smyczkowy w składzie: 
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Natalia Magiera, Beata Wrończyk, Justyna Tomasiak oraz Karolina 
Ruchałowska, który wykonał Koncert na czworo skrzypiec Telemana i 
utwór W. Lutosławskiego z cyklu „Melodie śląskie". 

Uczeń Karol Rusiniak z klasy akordeonu pana Marka Tumidaje
wicza zaprezentował swe umiejętności, wykonując etiudę O. Hołrni

nowa. 
Atrakcją koncertu był występ 

trio gitarowego prowadzonego 
przez pana Andrzeja Klinkowskie
go, który wraz z uczniami: Adrianną 
Zygmunt i Aleksandrem Klinkow
skirn wykonał hiszpańską melodię 
ludową. 

Młodzież szkolna z zaintereso
waniem wysłuchała repertuaru róż
nych stylów i epok, gromkimi bra
wami dziękując za ich prezentacje. 
Koncert zorganizowała i prowadziła 
pani Danuta Jarząbek. 
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KĄCIK POEZJI 

Agnieszka Skrabska - 14 lat 

***UWOLNIENIE*** 

Zima 
zamknięta 
złotą stalówką. 
Drżąca w okowach 
sztywnych słów 
mojego wiersza. 

Życie 
jest takie przejrzyste, 
jak powietrze 
sobotniego poranka 
na szczycie Jaworzyny. 

Mróz gdzieś zza Tatr 
Wyszedł 
I jednym 
głębokim spojrzeniem 
uwolnił Zimę. 

Tańczą objęci 
po całym świecie. 
Zostawili mnie 
Bezradną, 
z wierszem 
opuszczonym przez 
duszę. 

Monika Piwowarczyk - II c Publiczne Gimnazjum 
w Krynicy-Zdroju 

Z obserwacji 

Zwariować jest tak łatwo 
Ostatni zamyka drzwi, gasi światło 

Zło zmieszało się o zmierzchu 
Odwaga zgubiła w strachu 

Tonie płonąc...maj, czas 
Woda i ogień pochłoną nas 

Kochacie nienawidzić 
Lubicie tylko brać 
Dobijacie leżącego 

Czy taki musi być ten świat ... 
Czasami 

· Otwieram oczy od tak dawna zamknięte 
Wstaję, by iść, przecież ciągle wędruję 

Czuje ból, choć rany się zagoiły 
Chcę ratować to, co jest, lecz nie ma już nic. 

Szukam szczęścia 
Żywiąc się cudzą radością ... 

Joanna Nowak - uczennica klasy III d 
Publicznego Gimnazjum w Krynicy-Zdroju 

,,Sen Ofelii" 
Biała twarz niewolnicy 
Z sieci namiętnych spojrzeń 
I niezrozumiałych oskarżeń, 
Z otchłani śmiercionośnych uczuć 
Wpłynęła 
W toń błękitów 
Wyrzekła się zachodów i świtów 
Słońca. 
Uwolniona z więzów fałszywej miłości 
Lata 
Daleka od nieprawości świata 
I słucha pytań bez odpowiedzi 
,,Być albo nie być" 
skrzywdzony chłopiec bredzi ... 

*** 

Gdzieś tam na górze 
Zostawiłem swą Różę. 
Nie sercem patrzyłem ... 

Była kapryśna, próżna, wybredna, 
Ale tylko jedna. 
Ją oswoiłem ... 

Jej nie było łatwo, mi też było trudno 
Ona nie uśmiechnięta, więc mi także smutno. 
Zachowywaliśmy się jak w teatrze ... 

Teraz tak bardzo zły jestem na siebie. 
Oglądam kolorowe chmury na 
Zachodnim niebie 
Widzę ją, gdy na nie patrzę. 

Żółć w czerwień przechodzi. 
Wielkie cuda się widzi, gdy słońce zachodzi 
Czy wiatr nie przewiał zbytnio mego 
kwiatu? 
czemu tak radośnie jest całemu 
światu? 
przecież jej tu nie ma. 

A jeśli przyjdą gąsienice i zrobią coś strasznego, 
Co ją tam obroni od zła wszelakiego 
Ale ja wrócę Kochanie. 

Absolwentki Gimnazjum -Krynica 2002 

List do Adasia M. 
Drogi Adasiu, gdy spogladasz z chmury 
Na nasze zielone łąki i góry 
Krynicka młodzież hołd Ci oddaje 
Szanując piękne polskie obyczaje. 

Ile to fotek w pobliżu zrobiono 
I ile polnych kwiatów Marysieńce złożono 
Ile to spotkań Twe oko widziało 
Ile to panien przy Tobie płakało. 

Twoje oblicze jaśnieje blaskiem 
Gdy słońce spogląda nań brzaskiem 
Tu przystaje kuracjusz czasem zamyślony 
I wraca pamięcią w Twe poezji tony. 
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KONKURS POETYCKI 
Młodzieżowe Centrum Edukacji Obywatelskiej przy 

Śródmiejskim Ośrodku Kultury w Krakowie, Wojewódzka 
Biblioteka Publiczna oraz Korporacja Samorządowa im. Jó
zefa Dietla zapraszają do wzięcia udziału w 

należy opatrzyć kopertę zawierającą kartkę z danymi fonię 
i nazwisko autora, dokładna data urodzenia, adres, numer 
telefonu). Na zwycięzców, wyłonionych przez jury, czekają 
nagrody książkowe. 

II Wojewódzkim Konkursie Poetyckim „roczników 80" Prace należy przesyłać do dnia 21 kwietnia 2006 r., 
na adres: 

Konkurs adresowany jest do młodych twórców z Wojewódz
twa Małopolskiego, urodzonych w latach 1980-1989. Wa
runkiem uczestnictwa jest przesłanie zestawu 5, dotychczas 
niepublikowanych wierszy, w 3 egzemplarzach maszynopisu. 
Każdu utwór należy podpisać godłem , tym samym godłem 

Śródmiejski Ośrodek Kultury 
ul. Mikołajska 2 
31-027 Kraków
z dopiskiem: Konkurs poetycki

INFORMACJA O DZIAŁANIACH JEDNOSTKI RATOWNICZO-GAŚNICZEJ PSP 

W KRYNICY-ZDROJU W ROKU 2005. 

W roku 2005 na terenie dzia
łania Jednostki Ratowniczo-Gaśni
czej PSP w Krynicy-Zdroju zanoto
wano ogółem 331 zdarzeń, o 177 
zdarzeń mniej niż w 2004 roku. Głów
nymi czynnikami, które bezpośrednio 
wpływają na tendencje wzrostowe i 
spadkowe zdarzeń to w miesiącach 
wiosennych szybkie ocieplenie klima
tu i gwałtowne roztopy śniegu wywo
łujące lokalne podtopienia, natomiast 
w miesiącach letnich burze i obfite 
opady deszczu o znamionach powo
dzi. To właśnie drugi czynnik, który 
w ubiegłym roku oszczędził nasz te
ren, spowodował obniżenie zdarzeń. 

Mimo spadku ilości zdarzeń, 
trzeba zaznaczyć, że znacząco wzro
sła liczba pożarów. W porównaniu do 
ubiegłego roku wzrost ten jest prawie 
czterokrotny (3,8 razy). Jako główne 
przyczyny powstania pożarów wy
mienia się: podpalenia umyślne, wady 
elektrycznych urządzeń i instalacji 
elektrycznych, nieostrożność posłu
giwania się ogniem otwartym, inne 
przyczyny, wady środków transportu, 
wyładowania atmosferyczne, niepra
widłowa eksploatacja elektrycznych 
urządzeń grzewczych oraz przyczyny 
nieustalone. 

Spośród 331 interwencji za
stępów JRG: 

- do pożarów ogółem jed
nostka interweniowała 69 razy. Były 
to pożary w obiektach użyteczności 
publicznej, obiektach mieszkalnych i 
produkcyjnych, środkach transportu 
oraz na terenach leśnych i uprawo
wych. W dżiałaniach związanych z 
pożarami brały udział 163 zastępy w 
składzie 676 strażaków. W pożarze 
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odnotowano 2 osoby śmiertelne i 2 
ranne. Jest to wzrost o 100% w po
równaniu do ubiegłego roku. 

- do miejscowych zagrożeń,
czyli innych niż pożar wynikających 
z rozwoju cywilizacyjnego i natural
nych praw przyrody, a stwarzających 
zagrożenie dla życia, środowiska lub 
mienia, jednostka interweniowała 
ogółem 240 razy. Były to działania na 
obiektach użyteczności publicznej, 
mieszkalnych, produkcyjnych, maga
zynowych, z udziałem środków trans
portu, w rolnictwie, w komunikacji 
drogowej, na obszarach wodnych 
oraz medyczne. Ze względu na miej
sce prowadzonych działań wewnątrz 
obiektów, na dachach, poddaszach, 
na wysokości, w wykopach na osuwi
skach, zawałach, wewnątrz szybów, 
studni i tuneli. W w/w działaniach 
ogółem brało udział 382 zastępy w 
sile 1342 strażaków. Odnotowano 58 
osób rannych, jest to wzrost 2 razy 
większy niż w ubiegłym roku. 

- do alarmów fałszywych, są
to wezwania podmiotów systemu lub 
innych jednostek ochrony ppoż. do 
zdarzeń, które faktycznie nie miały 
miejsca lub zaistniały, lecz nie wyma
gały podjęcia działań ratowniczych. 
Jednostka była alarmowana 22 razy. 
W tym 5 alarmów z instalacji wykry
wania (monitoringu ppoż.), 15 alar
mów w dobrej wierze oraz 2 alarmy 
fałszywe-złośliwe. 

W porównaniu z rokiem ubie
głym liczba wzrosła z 18 do 22 w 2005 
r., ale podczas służby dyżurny punktu 
alarmowego informacji fałszywych, 
złośliwych przyjmuje znacznie więcej. 
Najczęściej są to zgłoszenia od dzieci 
ze szkół w trakcie przerw oraz podczas 

powrotu ze szkoły. Oddzielną grupę 
stanowi młodzież starsza gromadzą
ca się wieczorem wokół przystanków 
i budek telefonicznych. Tylko bardzo 
dobra znajomość chronionego tere
nu i doświadczenie dyżurnego zapo
biega licznym wyjazdom do zdarzeń 
nie mających miejsca. Jest to bardzo 
ważne, bo w tym czasie może zdarzyć 
się wypadek w drugim końcu terenu 
a czas dojazdu zastępów JRG w tym 
momencie decyduje o życiu i zdrowiu 
ofiar wypadku lub innych zdarzeń. 

Za kilkadziesiąt dni śnieg 
ustąpi miejsca budzącej się przyrodzie 
a co za tym idzie, mimo próśb i apeli 
strażaków, środowisk ekologicznych 
ludzie zaczną wypalać trawy na łą
kach i nieużytkach, traktując to jako 
zabieg pielęgnacyjny nieskoszonej 
zeszłorocznej trawy. Pragnę zaape
lować o rozwagę i zdrowy rozsądek a 
jednocześnie przypomnieć, że w ze
szłym roku do pożarów suchej trawy 
zastępy straży pożarnej i ochotniczej 
straż wyjeżdżały ok. 100 razy i były 
to w większości podpalenia umyślne 
i złośliwe. 

Jednostka w 2005 roku brała 
i ciągle bierze czynny udział w licz
nych szkoleniach i ćwiczeniach do
skonalących. Codzienna pragmatyka i 
szereg dodatkowych ćwiczeń i szkoleń 
pozwala na ciągłe podnoszenie umie
jętności oraz utrzymanie pełnej goto
wości bojowej na najwyższym pozio
mie, by zapewnić mieszkańcom gmin 
Krynica-Zdrój, Łabowa i Muszyna jak 
największe poczucie bezpieczeństwa. 

Dowódca JRG PSP A. Cycoń 
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LIGA ZAKOPIAŃSKA LIGĄ KRYNICKĄ 
Na Górze Wrzdar w Kluszkowcach 15.03. 2006 r. zakoń
czyły się zmagania narciarskie dzieci w ramach XXXIX 
Ligi Zakopiańskiej. Zawody są odpowiednikiem Pucha
ru Polski w kategorii dziecko. Duży sukces odnieśli za
wodnicy z Klubu Narciarskiego „GONDOLA" Krynica 
zajmując I miejsce w klasyfikacji klubowej wyprzedzając 
takie kluby jak: WKN Warszawa czy Firn Zakopane. 

Klasyfikację generalną liczono sumując najlepsze 
4 starty z 6 biorąc pod uwagę każdą grupę wiekową, gdzie 
nasi zawodnicy również górowali : 

Dziecko młodsze (dziewczynki): 

1. Mirek Katarzyna 97 KN Gondola

2. Polaczek Wioleta 97 KN Gondola

Dziecko młodsze (chłopcy):

2. Bębenek Szymon 98 KN Gondola

Dziecko starsze (dziewczynki):

2. Żołądź Emilia 95 KN Gondola

Dziecko starsze (chłopcy):

2. Tabaszewski Jakub 95 KN Gondola

Do sukcesu przyczynili się wszyscy zawodnicy biorący 
udział w zawodach. Dzieci reprezentujące KN Gondolę 
w zawodach Ligi Zakopiańskiej : Nowak Patrycja, Mirek 

Saneczkarstwo 

Katarzyna, Polaczek Natalia, Polaczek Wioleta, Bodziony 
Barbara,Tabaszewska Kinga, Kmak Emilia, Lelito Gabrie
la , Tylek Paula, Tylek Iza, Chmielewska Małgorzata, Żo
łądź Emilia, Bębenek Szymon, Bajtel Dawid, Bajtel Kamil, 
Bajtel Patryk,Zagarłowski Dominik, Dobrzański Tomasz, 
Szyszka Nikodem, Tabaszewski Jakub, Mirek Maciej, Szufa 
Jonatan, Bodziony Piotr, Mucha Wiktor, Zapolski Patryk, 
Sadowy Rafał. 

W. Bębenek

ZMAGANIA NA KRYNICKIM TORZE 
Na torze saneczkowym odbyły się Mistrzostwa Polski i Pucharu Polskiego Związku Saneczkarskiego. Wystartowało w nich 

60 zawodników, reprezentantów 5 województw. Zawodnicy klubu „Parkowa" z Krynicy zdobyli w Mistrzostwach drużynowo 
II miejsce .W jedynkach mężczyzn III miejsce zajął Tomasz Kafel ,a w grupie kobiet V miejsce Agnieszka Pawliszak. W dwój
kach mężczyzn I lokatę zdobyli Piotr Łątka i Tomasz Kafel. 

W Pucharze w kategorii seniorek i juniorek II miejsce przypadło Agnieszce Pawliszak. Natomiast spośród juniorek młodszych 
i młodziczek dobrze spisała się Justyna Ciurka -II miejsce i Ewa Pawliszak- III miejsce. 

W dwójkach seniorów wystartowali: Piotr Łątka i Tomasz Kafel , zdobywając I miejsce. 

Drużynowo Juniorzy młodsi znaleźli się na III miejscu, seniorzy zajęli miejsce I. Oprac. M.S. 

Konkurs plastyczny CZTERY PORY ROKU- ZIMA 
Centrum Kultury w Krynicy Zdroju zorganizowało 

cykliczny konkurs plastyczny, którego tematem są pory roku. 
Bierze w nim udział bardzo duża liczba dzieci i młodzieży z 
terenu miasta i gminy. Różnorodność prac, ciekawe aranżacje 
i ich wykonanie świadczą o wielkim zaangażowaniu ze strony 
młodych plastyków. 
Obecną edycję oceniało jury w składzie: Oksana Król- Szyjan, 
Krystyna Sachno, Małgorzata Piątkowska i Agata Broniszew
ska. Komisja wyłoniła laureatów w różnych kategoriach wie
kowych i tak: 
do lat 6 pierwsze miejsce przyznano Krystianowi Rzemiń
skiemu z WDK Tylicz, II Patrykowi Biskup z Berestu, III- zajął 
Andrzej Poręba z przedszkola w Tyliczu. Wyróżnienie w tej 
kategorii wiekowej otrzymało również Gminne Przedszkole 
W Tyliczu za wysoki poziom i różnorodność prezentowanych 
prac. Dzieci z tego przedszkola biorą udział w każdym organi-

zowanym przeglądzie, prezentują różne techniki plastyczne. 
Ich opiekunką jest Ala Franczyk. 
od lat 7 do 11 - najlepszą pracę wykonała Marta Litwińska 
z Muszynki. Drugie miejsce zajęła Anna Mikulska z Krynicy, 
a III Agnieszka Paluch z Krynicy. Wyróżniono Nicollettę Sa
wicką z CK w Krynicy, Patrycję Sekuła z Mochnaczki Niżnej i 
Julię Wnęk z Muszynki. 
od lat 12 do 15 - I miejsce otrzymała Paulina Witkowska z 
Piorunki, II Klaudia Gal ze świetlicy w Mochnaczce Wyżnej 
oraz Justyna Siedlarz z gimnazjum w Piorunce. Wyróżniono 
także Monikę Biedę i Pawła Kotasa z Mochnaczki Niżnej oraz 
Magdalenę Odelga z Polan. 
Nagrodę specjalną przyznano świetlicy środowiskowej 
,,Azyl"za oryginalne podejście do tematu, a wyróżniono świet
licę z Mochnaczki Niżnej, ,,Biały Lotos" z Krynicy i świetlicę 
środowiskową z Mochnaczki Wyżnej. Oprac. M. S. 
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WYDARZENIA

Senator Stanisław Kogut zainicjował w naszym mieście 
spotkanie szefów przedsiębiorstw uzdrowiskowych, 
władz gmin uzdrowiskowych i przedstawicieli mini
sterstwa skarbu. Celem konferencji była dyskusja o sy
tuacji polskich kurortów. 

04.02 Na Jaworzynie Krynickiej zostały rozegrane Mi
strzostwa Polski na bele czym. Wzięło w nich udział 
ponad 100 załóg, w różnych grupach wiekowych. 

05.02 W Pijalni Głównej wystąpił Zespół Tańca Arty
stycznego Miniatury. Koncert składał się z najciekaw
szych fragmentów światowego dziedzictwa baletowego. 
W 2005 roku zespół został nagrodzony Grand Prix 
podczas XII Sądeckiej Wiosny Artystycznej. 

Restauracja „Adria" otrzymała certyfikat Natowskiego 
Kodu Podmiotu Gospodarki Narodowej. Jej właścicie
lem jest Dariusz Mikulski, który przyjął certyfikat z rąk 
Mariana Pławiaka, dyrektora Wojskowego Centrum 
Normalizacji Jakości i Kodyfikacji. 

03.03 KS KTH Krynica Zdrój rozpoczął rywalizację 

w fazie play off. Pierwszy mecz stoczyli nasi hokeiści 
z drużyną Jastrzębie Zdrój. Odnieśli w nim znaczącą 
przewagę. Spotkanie zakończyło się zwycięstwem 5:2. 

W turnieju bai:ażowym żaków o wejście do finału mię
dzywojewódzkiego bardzo dobrze spisał się zespół 
KTH KM MOSiR , którego trenerem jest Robert Witta
sek. Finały meczy barażowych, do których zakwalifiko
wali się nasi żacy, rozpoczęły się 14 marca. 

Uzdrowisko Krynica- Żegiestów S. A. ma dwóch no
wych przedstawicieli w Radzie Nadzorczej. Pracownicy 
firmy wybrali do niej Danutę Lelito oraz Michała Sinia
wę. Przewodniczącym Rady jest Jan Węgrzyn. Człon
kami : Bogusław Nadolnik i Zbyszko Przybylski, któ
rzy pełnią te funkcje z ramienia Ministerstwa Skarbu 
Państwa. 

Krynica Zdrój gościła reprezentantów branży turystycz
nej z Kuwejtu. Warunki naturalne, dobra baza tury
styczna oraz bogata oferta zabiegowa i lecznicza, bardzo 
przypadła im do gustu. Może dzięki tej wizycie Krynica 
zyska nowych gości. 

DAR CHODZENIA Ul 

Alicja Kulig jest wspaniałą młodą kobietą, 
którą w wieku 13-u lat dotknęła nowotworowa cho
roba kości. Nowotwór zaatakował prawą nogę, którą 
lekarze niestety musieli amputować. Mimo kalectwa 
skończyła szkołę średnią oraz studium administra
cyjne. 

W chwili obecnej ma 27 lat i jest słuchaczką 

Fundacja na Rzecz Osób Niewidomych 

i Niepełnosprawnych 

„Pomóż i Ty", 81-535 Gdynia, ul.Płocka SA, tel./fax 

(058) 663-81-41

Nr konta, na które prosimy dokonywać 
wpłat 

Millennium 
63 1160 2202 0000 0000 2920 6273 

z dopiskiem 
"Proteza nogi dla Alicji Kulig" 
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Policealnej Szkoły Pracowników Służb Społecz

nych. 

Wzywamy ludzi dobrej woli o pomoc i szansę dla 
Alicji, aby mogła powrócić do normalnego życia. 
Ratunkiem dla Alicji jest bioproteza nogi, która 
kosztuje 15.000 PLN. 

PAWEŁ KOWALIK MOŻE JUŻ CHODZIĆ! 
Zarząd Fundacji na 

Rzecz Osób Niewidomych i 
Niepełnosprawnych „Pomóż i 
Ty" uprzejmie informuje Pań
stwa o zakończeniu sukcesem 

akcji zbierania środków na pro
tezę nogi dla 17-letniego Pa

wła Kowalika z Poznania. 
Wszystkim ofiarodawcom ser

decznie dziękujemy za możli
wość powrotu do samodziel

ności w imieniu Pawła i jego 
rodziców. Od 31 stycznia 2006 
r. Paweł może dzięki Państwa pomocy chodzić.
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INFORMATOR KRYNICKI 
e-mail: krynickie_zdroje@wp.pl

TELEFONY: 

kierunkowy do Krynicy: (018) /fi 
TELEFONY ALARMOWE: 

Policja 997 

Straż Pożarna 998 

• Pogotowie Ratunkowe i „R" 999

• Pogotowie GOPR 985 stacjonarne,
ERA GSM i IDEA O 601 100 300
- dla abonamentów Plus GSM

Pogotowie elektryczne (24 h) 471 39 99,
41 39 00

Pogotowie energetyczne 471 55 44 

Pogotowie gazowe (24 h) 992 

Pogotowie wod-kan. pon.pt. 471 28 71, 471 
28 72, codz. po 15, sob, niedz, św, 471 16 50 

Pomoc drogowa (24 h) 471 50 59,472 38 06 
i O 602 692 629, 

INFORMACJA: 

• PKP (24 h) 471 40 76

PKS 471 55 66

• Telefon 118, 913

• Usterki telefon 93 93

• 471 20 66

471 20 06

TAXI: 

URZĘDY: 

Urząd Miejski w Krynicy-Zdroju, 
ul. Kraszewskiego 7,471 53 20-23 

Urząd Stanu Cywilnego 471 53 63 

• Straż Miejska4715321 w. 137

• Urząd pocztowy ul. Zdrojowa 28,471 23 66 

APTEKI: 

„Melisa" ul. Piłsudskiego 13,471 24 99 

„Vena", ul. Pułaskiego 3, 471 51 22 

• ,,FARMA.KON" ul. Kraszewskiego 45,
471 21 15

• ,,Vita", ul. Kraszewskiego 83,471 61 12

• ,,Maja", ul. Kraszewskiego 139,471 56 18

BANKI, KANTORY, BANKOMATY: 

PKO BP ul. Zdrojowa 1, bankomat, 471 23 81 

PKO BP, ul. Czamy Potok, 471 32 47 

Bank Spółdzielczy ul. Kraszewskiego 37, 
471 55 73, bankomat 

Bank Śląski, ul. Kraszewskiego I, bankomat, 
471 59 26 

• Kredyt Bank S.A., ul. Zdrojowa 36, bankomat
4716476 

Bankomaty: ul. Piłsudskiego 3, Piłsudskiego
19, Pijalnia Główna

• Kantor, ul. Piłsudskiego 9, 471 50 00 

BIBLIOTEKI: 

Biblioteka Publiczna Gminy Krynicy
Zdroju, ul. Nowotarskiego l, 471 22 03 
Wypożyczalnia i czytelnia: pon., wt., czw., pt., 
9-17. Wypożycz.alnia: sob., 8-13, śr., niedz. i św. 
nieczynne. e-mail: bibliotekakrynica@wp.pl 

Biblioteka Młodzieżowa, ul. Czarny Potok, 
471 32 80, czynna 9-17, śr. 8-15, sob., niedz. i 
św. nieczynna 

• Filia nr 3, ul. Żródlana 39, pon-pt 9-16.30, śr.
11-15, sob., niedz., św. nieczynna

Biblioteka w Tyliczu, Rynek 1 (WOK) 9-17,
śr., sob., niedz., i św. nieczynna

Biblioteka w Bereście pon.-pt. 8.30-16.30

POWIATOWY URZĄD PRACY: 

Filia w Krynicy, ul. źródlana I, 471 28 90 

REZERWACJE ZABIEGÓW 
LECZNJczycH: 

,,Uzdrowisko Krynica-żegiestów S.A." 
471 23 93 

FWP, ul. Pułaskiego 7, 471 28 42 

• PTTK, ul. Zdrojowa 32,471 29 10 

INFORMACJA TURYSTYCZNA: 

BORT ,,Jaskółka" 471 21 90 

• BZiUT ,,Jaworzyna" 471 56 54 

KOT471 61 05 

• FWP 471 22 07

PTfK-BORT 471 55 76

LECZNICA ZWIERZĄ_T: 

• ul. Kraszewskiego 225 a, czynna pon-pt. 8-15,
sob. 8-12, tel. (24 h) 471 22 18 

KOLEJKI: 

Gondola na Jaworzynę Krynicką, stacja 
Czamy Potok, czynne pon.-pt. 8-18, sob.
niedz. 8-20, 471 38 68 

Linowa na Górę Parkową czynna 10-18, 
471 23 63 

MEDIA: 

Gaz.eta lokalna ,,Krynickie Zdroje", 
ul. Nowotarskiego 1,471 22 03, 
e-mail: krynickie_ zdroje@wp.pl 

Centrum Kultury ul Piłsudskiego 19,471 35 75 

Kino ,,Jaworzyna" ul. Piłsudskiego 8, 471 20 60 

MUZEA: 

Muzeum Nikifora, Galeria Sztuki „Roma
nówka" w Kiynicy-Zdroju, ul. Bulwary Dietla, 
czynne 10-13 i 14-17 oprócz pon. 471 53 03 

Galeria BWA, ul. Piłsudskiego 19, czynne 
I 0-17, niedz. 13-17, pon. nieczynne, 471 28 29 

Galeria ,,Pod Kasztanem" Klub Twórczy, ul. 
Kraszewskiego 31, tel. grzecz. 471 51 36 

SŁUŻBA ZDROWIA: 

Ambulatorium 24 h w szpitalu 

Szpital Miejski, ul. Kraszewskiego 142, 
471 28 00, 471 28 07-09, 471 51 95-97 

• Poradnie specjalistyczne, ul. Kraszewskiego 
118, 471-28-60 

NWZ, ul. Kraszewskiego 49, 471 29 7 l 

• NZOZ ,,Zdrowie", ul. Kraszewskiego 83, 
por. ogól. 24 h, 471 61 11, por. dziec. 471 61 IO

• NWZ „Medyk", ul. Cicha 2,471 22 22

SPL ,,Arcus", ul. Kraszewskiego 118, 471 56 52 

• Pracownia RTG, ul. Kraszewskiego 118, 
tel. 471 56 52 

PIJALNIE WÓD MINERALNYCH: 

Pijalnia Główna czynna od 6.30-18, 471 29 70 

,,Jan i Józer', al. Nikifora Krynickiego czynne 
7-8, 10-14, 14.30-18 

• ,,Mieczysław" czynne 7-8, 10-14, 14.30-18 

„Slotwinka", Park Słotwiński czynne w sezonie 
letnim 10-13 

SCHRONISKA: 

Jaworzyna Krynicka 471 54 09 

Katolickie Schronisko Młodzieżowe, 
ul. Słotwińska 50,471 34 27 

SKLEPY CAŁODOBOWE: 

FPHU JAS-POL, ul. Piłsudskiego 10,4715435 

SZKOŁY: 

• Samorządowe Centrum Edukacji Szkolnej 
Nr I - 471 55 38; 
Szkoła Podstawowa Nr 2 - 471 54 42 

• Gimnazjum 471 54 59 

Muzyczna I st. 471 29 23

Zespół Szkól Ponadgimnazjalnych 471 54 43 

STACJE BEN�OWE: 

CPN Stara Droga, 471 54 45, czynne 6-20, 
sob., 7-18, niedz. i święta 7-15 

POM- 24 h, ul. Kraszewskiego 181,471 28 36 

Anta, ul. Zawodzie 2, 471 29 22, czynne 7-20 

SPORT: 

• Lodowisko 472 38 24

• Wyciągi: Slotwiny 7 wyciągów orczykowych, 
Zielona 1 wyciąg orczyk., Holica 3 wyciągi 

PARKINGI: 

• Ebersa 1, (24 h), strzeżony 471 56 13

• Zatokowe: 
ul. Piłsudskiego, Zdrojowa i Kraszewskiego 

KRYNICA W INTERNECIE: 

www.krynica-zdroj.pl 

www.krynica.com.pl 

www.jaworzynakrynicka.pl 

www.cit.com.pl 
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PUCHAR DYREKTORA SZKOŁY - 16.03.2006 

Aleksandra Łodyga 16 marca 2006 r. na Słotwinach 
odbyły sie zawody narciarsko-snow
boardowe o Puchar Dyrektora Szkoły. 
Dzięki uprzejmości p. Tabaszewskiego 
uczniowie i nauczyciele uczestniczyli we 
wspaniałej zabawie. 

Dziewczęta - snowboard 

Angelika Żelazko 

Dawid Bernacki 
Krzysztof Gołda 
Daniel Bugajski 
Mateusz Tomasiak 

Dziewczęta - narty 

Ewa Bursztyńska 
Monika Habel 
Edyta Ginter 
Jowita Maciejczyk 
Agata Skrabska 

Agata Jedynak 
Agnieszka Pióro 
Oktawia Zych 
Aleksandra Calik 
Ludwika Kałużny 

Chłopcy - narty 

Marcin Wnęk 
Dawid Ślipek 

Chłopcy - snowboard 

Karol Mikrut 
Maciej Bukowiec 
Andrzej Ruman 
Jan Kałużny 
Maciej Gawlik 
Gabor Pardyka 

MIĘDZVSZKOLNE ZAWODY SZKÓŁ PODSTAWOWYCH W NARCIARSTWIE ALPEJSKI 

Młodzi alpejczycy na Słotwinach 
7 marca na Słotwinach odbyły się zawody narciar

skie, w których wzięło udział 163 uczniów szkół podstawo
wych z Krynicy Zdroju, Tylicza i Muszynki. Trasa zjazdu przy
gotowana została przez nauczycieli wychowania fizycznego: 
Wiesława Kmaka ( SP 1) i Tomasza Majerczyka ( SP 2 ). 
Zawody rozgrywały się zgodnie z harmonogramem profesjo
nalnej imprezy tego typu. Najlepszymi alpejczykami okazali 
się: 
kategoria dziewczynki klasy I /II Patrycja Nowak SP 2 
kategoria chłopcy klasy I/II Szymon Bębenek SP 2 
kategoria dziewczynki III/IV Emma Nowak SP 1 
kategoria chłopcy III/IV Jakub Tabaszewski SP 1 
kategoria dziewczynki V /VI Zuzanna Kmak SP 1 
kategoria chłopcy V /VI Stanisław Kozioł SP 2 
Celem tych zawodów była nie tylko dobra zabawa ale i szansa 
poznania atmosfery towarzyszącej zawodom narciarskim na 
całym świecie. Dzieci gminy Krynicy nieczęsto mają możli
wość brania udziału w zawodach narciarskich. Dzięki hojno
ści właściciela wyciągów narciarskich na Słotwinach - Pana 
Ryszarda Tabaszewstkiego, dzieci mogły bezpłatnie korzystać 

z wyciągów i tras zjazdowych aż do godziny 12. Organizato
rzy postarali się, by wszyscy uczestnicy otrzymali na mecie 
paczkę ze słodyczami i drobnymi upominkami. Ponadto każ
dy zawodnik brał udział w losowaniu atrakcyjnych nagród 
rzeczowych. Młodzi alpejczycy mogli również liczyć na gorącą 
herbatę i drożdżówkę. 
Międzyszkolne Zawody udaje się zorganizować tylko dzięki 
zaangażowaniu środowiska lokalnego. Z roku na rok cieszą 
się one rosnącym zainteresowaniem. Aby nagrodzić każdego 
uczestnika potrzebujemy wsparcia mecenasów sportu. Po raz 
kolejny okazali się nimi: 
Państwo Agata i Ryszard Tabaszewscy 
Muszynianka 
Firma Machnik 
Urząd Miejski w Krynicy- Zdroju 
Kryniczanka 
Piekarnia Sekuła 
W imieniu wszystkich dzieci dziękujemy za pomoc i zaprasza
my do wzięcia udziału w zabawie za rok. 

Wiesław Kmak i Tomasz Majerczyk 

Międzynarodowe Zawody w Konkurencjach Alpejskich 12.03.2006 r. 

,,PUCHAR DIABEŁKA" 

,,Gratulacje" , "Ale była zabawa" , "Co za stoki" , "Jakie nagrody" , 
"Co rok podnosicie poprzeczkę" - to tylko niektóre stwierdzenia 
jakie można było usłyszeć po zakończonej VI edycji „PUCHARU 
DIABEŁKA" . W zawodach wzięło udział 203 zawodników z Polski, 
Słowacji i Ukrainy. Mali zawodnicy ścigali się na nartach, na prze
pięknej gigantowej t rasie nr. 4 znajdującej się na stokach Jaworzyny 
Krynickiej . Organizator, dzięki sponsorom, przygotował dla za
wodników i opiekunów wspaniałe nagrody, puchary i poczęstunek 
na stoku, była muzyka oraz wspaniała zabawa, którą zorganizował 
Klub Narciarski „GONDOLA" Krynica. 

Wyniki: 
Grupa I (dziewczynki rocz. 2000) 
3 miejsce - Torunska Ewa 2000 KS Jaworzyna Krynica 
Grupa I (chłopcy racz. 2000) 
3 miejsce - Czerwinski Michał 2000 KS Jaworzyna Krynica 
Grupa II (dziewczynki rocz.1999) 
2 miejsce - Tabaszewska Kinga 99 KN Gondola Krynica 
3 miejsce - Mikołajczyk Olga 99 KN Gondola Krynica 
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Grupa III(dziewczynki rocz.1998) 
3 miejsce - Tylek Paula 98 KN Gondola Krynica 
Grupa III {chłopcy rocz.1998) 
1 miejsce - Bebenek Szymon 98 KN Gondola Krynica 
2 miejsce -Bajtel Dawid 98 KN Gondola Krynica 
Grupa IV (chłopcy rocz.1997) 
2 miejsce - Dobrzanski Tomasz 97 KN Gondola Krynica 
Grupa V (chłopcy rocz.1996) 
2 miejsce - Bajtel Kami l 96 KN Gondola Krynica 
Grupa VI (chłopcy rocz.1995) 
1 miejsce - Tabaszewski Jakub 95 KN Gondola Krynica 
2 miejsce - Zapolski Patryk 95 KN Gondola Krynica· 

Sponsorzy : Kolej Gondolowa Jaworzyna Krynicka, P.Kaluziński, 
Asort , Kryniczanka, Muszynianka, R.Mirek, Hotel Exploris, Ho
tel Pegaz,p .Bajtel, H.Wnęk, Jaspol, Clippo,Osram, Urząd Miejski w 
Krynicy - Zdroju. 

W. Bębenek



Nr 3 (122) 

Zawody 

narciarskie 

o Puchar

Dyrektora Szkoły 

- Gimnazjum

Publicznego

w Krynicy-Zdroju 

• KRYNICKIE ZDROJE •

,,Puchar Diabełka" 

kwiecień 2006 

31 



ZAPRASZAMY DO MARKETU 

UL. CZAR Y POTOK 7 

TEL. 472-34-75 
Krynica, ul. Kraszewskiego 1 

tel. 472-38-66, 472- 38-67 
Godziny otwarcia: 

od poniedziałku do soboty: 7.00 -21 .00 
niedziela 10.00-19 .00 

Godziny otwarcia: 
od poniedziałku do soboty: 7 .00 - 21.00 
niedziela: 9.00 -18.00 

33-380 Ktynica-Zdrój • ul. Kraszewskiego 77
tel. (018} 477 74 80 • fax 471 64 91 

/,r e-mall: /as-pol@/as-pol.pl f (!f:o",i. 

Laureat Certyfikatu Na/lepszej Jakości :c.;;;;.=i 
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Oferujemy: etykiety, opakowania, 
kalendarze,· plakaty, foldery, 
widokówki, naklejki, gazetki. 
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NASZĄ GAZETĘ KUPISZ: 
16- we wszystkich naszych bibliotekach
16- w Księgarni w „Witoldówce"
16- na ul. Piłsudskiego

- w sklepie obuwniczym P. Wiśniowskich;,
- w kawiarni „Lilianka"
na ul. Kraszewskiego
- w supersamie „ASORT",
- w kiosku ,RUCH" kolo poczty,
- w sklepie spożywczym GS,

16- na ul. Nadbrzeżnej w hurtowni ,ASORT"
16- na os. Czarny Potok w supersamie „ASORT"
<;- w szkotach
16- w sklepach PSS: w „Hawanie" i na ul. Wspólnej
�- Źródlanej
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